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----------------------------------------------------------------------------------------------------- 5 

1. Opening en mededelingen 

Nadat de commissiegriffier volgens de presentielijst de deelnemers aan de vergadering 

heeft vastgesteld,  opent de voorzitter de vergadering. Hij heet iedereen welkom, ook de 

inwoners van Heerde die via de live stream met de vergadering verbonden zijn. In 

verband met de noodmaatregelen rond het coronavirus is besloten als plaats van de 10 

vergadering deze digitale omgeving (Teams-vergadering) aan te wijzen. Het quorum is 

aanwezig. Enkele leden van de commissie Ruimte voegen zich bij de vergadering als de 

agendapunten van die commissie aan de orde zijn. Wethouder Berkhoff is afwezig en 

wordt vervangen door zijn collega’s: wethouder Çegerek neemt waar voor de onderwerpen 

uit het sociale domein (agendapunten 7 en 8) en wethouder Meijer voor de onderwerpen 15 

uit het fysieke domein (agendapunten 6 en 12). De fracties hebben het verzoek gekregen 

om eventuele technische vragen vooraf in te dienen. Eén fractie heeft dat gedaan; haar 

vragen zijn door de portefeuillehouder beantwoord. De voorzitter roept de deelnemers aan 

de vergadering op hun inbreng zo kort en bondig mogelijk te houden. 

 20 

2. Melding van insprekers bij agendapunten en vaststelling agenda  

Er hebben zich geen insprekers gemeld.  

Bij de vaststelling van de agenda wijst mevrouw Landman erop dat de agendapunten 10 

en 11 (APV en kadernota VNOG) bij de commissie Samenleving horen. De voorzitter stelt 

voor de agendacommissie te vragen eenduidige afspraken te maken over de verdeling van 25 

de onderwerpen over de beide commissies.  

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

3. Verslag vergadering commissies Samenleving en Ruimte 11 januari 2021 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 30 

Naar aanleiding van het verslag merkt de heer Van der Rhee op dat de 

leerlingenprognoses voor de Horsthoekschool nog aan het verslag zouden worden 
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toegevoegd (pagina 5). De voorzitter laat weten dat die via de toezeggingenlijst worden 

opgenomen. [Aanvulling op het verslag: De prognose is voor 

2021   66,12 

2022   63,89 

2023   62,19 5 

2024   60,74 

2025   61,52 

De prognose voor 2020 was 69,25. Het werkelijke aantal leerlingen is 76.] 

 

4. Lijst met aandachtspunten, toezeggingenlijst en bestuursagenda 10 

4.1. Lijst met aandachtspunten commissie Samenleving  

Geen vragen of opmerkingen.  

 

4.2. Lijst met aandachtspunten commissie Ruimte  

Geen vragen of opmerkingen. 15 

 

4.3. Toezeggingenlijst 

De heer Oosterhof is blij dat de lijst is opgeschoond. Hij constateert dat de data een 

maand zijn opgeschoven en vraagt zich af hoe hard die data nu zijn. De VVD mist de 

toezegging over de evaluatie van De Kolk. Wethouder Meijer verwijst voor die evaluatie 20 

naar de aandachtspuntenlijst van de commissie Ruimte (eerste actiepunt).  

 

4.4. Bestuursagenda 

De heer Oosterhof constateert dat punt 8A (paraplu herziening bestemmingsplan) dateert 

van 2014. Er staan ook punten op de agenda die van een nog oudere datum zijn. De VVD 25 

vraagt zich af het allemaal nog actueel is. Wethouder Meijer antwoordt dat het gaat om 

onderwerpen waaraan gewerkt wordt. Het college verwacht in de loop van dit jaar met 

voorstellen daarover te komen.  

 

4.5. Motieoverzicht 30 

De heer Oosterhof complimenteert het college met de afhandeling van de motie over het 

oplaten van ballonnen.  

 

5. Spreekrecht publieke tribune over punten die niet op de agenda staan 

Voor dit agendapunt heeft niemand zich aangemeld. 35 

 

Hamerstuk 

 

6. Afgeven ontwerpverklaring van geen bedenkingen voor afwijken van het 

Rijksinpassingsplan voor al uitgevoerde werkzaamheden ten behoeve van de 40 

aanleg van de Hoogwatergeul Veessen-Wapenveld 

 

Het voorstel gaat zonder bespreking als A-onderwerp naar de raadsvergadering. 

 

Raadsvoorstel Samenleving 45 

 

7. Uitgangspuntennotitie GGD NOG 2022 

Voor dit agendapunt zijn mevrouw Jacqueline Baardman en mevrouw Karlien Zomer als 

gasten aanwezig om, voor zover nodig, vragen te beantwoorden. Zij stellen zich aan de 

vergadering voor.  50 

Mevrouw Baardman is sinds oktober 2019 directeur publieke gezondheid van de GGD 

GHOR. Voor die tijd heeft ze ervaring opgedaan in de GGD Hart voor Brabant. Het 

afgelopen jaar stond behoorlijk in het teken van de bestrijding van het coronavirus. De 

opdrachten daarvoor kwamen vooral uit Den Haag. Er vindt regelmatig afstemming plaats 

met de voorzitter van de VNOG, de heer Ton Heerts. Daarnaast gaan de reguliere 55 

werkzaamheden ook gewoon door, zij het enigszins gemankeerd.  
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Mevrouw Zomer is beleidsadviseur bij de GGD NOG. Het gaat om een grote GGD, met drie 

regio’s: de Acterhoek, de Noord-Veluwe en Midden-IJssel/Oost-Veluwe. De expertise van 

de GGD is op die subregio’s ingericht. Mevrouw Zomer heeft in dat kader veel met de 

gemeente Heerde te maken. 

De voorzitter deelt nog mee dat vanuit de gemeentelijke organisatie de heer Tinus Smit 5 

aanwezig is.  

 

Eerste ronde 

Alle fracties spreken hun grote waardering uit voor de GGD in deze crisistijd. Ze beseffen 

dat de medewerkers voor immense opdrachten staan en dat zij zich met hart en ziel 10 

ervoor inzetten om de samenleving van deze pandemie te verlossen. Verder reageren alle 

fracties positief op het feit dat de GGD het strategisch personeelsbeleid als speerpunt heeft 

genoteerd. Vorig jaar heeft de raad daar een zienswijze over ingediend.  

De heer Van der Rhee benoemt het belang van de GGD, dat zeker in deze tijd dubbel en 

dwars is bewezen. Hij wil graag dat mevrouw Baardman en mevrouw Zomer de 15 

waardering van deze commissie als bemoediging meenemen. Verder vraagt hij hoe het 

gaat met de huisvesting van statushouders en hoeveel extra aandacht deze gemeente aan 

deze doelgroep moet besteden. De ChristenUnie-SGP stemt in met het voorstel om geen 

zienswijze in te dienen.  

Mevrouw Landman vindt dat de notitie er heel goed uitziet. D66/GroenLinks wil graag dat 20 

bij de uitgangspunten de gevolgen van de coronacrisis op sociaal gebied en op het gebied 

van het onderwijs worden meegenomen. De fractie maakt zich zorgen over de 

mogelijkheid dat die gevolgen ergens tussen wal en schip zullen raken. Ze wil graag extra 

aandacht van de GGD voor de kinderen.  

Mevrouw Dijkstra constateert dat de notitie een heel duidelijk beeld schept van wat de 25 

GGD doet. De PvdA wil graag weten of de achterstand met betrekking tot de reguliere 

werkzaamheden inmiddels weer is ingelopen of dat de GGD in de tweede lockdown nog 

verder achterop is geraakt. Ook deze fractie heeft geen behoefte aan het indienen van een 

zienswijze.  

De heer Oosterhof heeft er begrip voor dat de GGD nog niet aan het strategische 30 

personeelsbeleid is toegekomen en dat de dienst dat onderwerp weer oppakt zodra het 

wat rustiger is geworden. In deze tijd moeten soms andere prioriteiten worden gesteld. 

Het is mooi dat de extra kosten die in deze coronatijd moeten worden gemaakt door het 

Rijk worden vergoed. Wat dat betreft is het Rijk op dit gebied een betrouwbare partner 

gebleken. De VVD gaat ervanuit dat dat zo blijft. Verder ziet de fractie met vertrouwen uit 35 

naar de keuzes die aan de gemeenteraden zullen worden voorgelegd als gevolg van de 

strategische kerntakendiscussie. Het voorstel van het college heeft op zich de instemming 

van de VVD. Toch wil de fractie graag dat er een zienswijze wordt ingediend. De GGD 

slaagt erin om de beleidskaders scherp neer te zetten, met beperkte financiële gevolgen 

voor de gemeente, en dat ook nog in deze bijzondere tijd. Dat verdient een zienswijze 40 

waarin de raad zijn respect en waardering uitdrukt voor de inspanningen van deze dienst. 

In die zienswijze kan de raad de GGD laten weten dat hij achter haar staat. Hij kan ook 

vragen zijn waardering door te geven aan alle medewerkers.  

De heer Van Ommen sluit zich graag bij dat laatste aan. GBP heeft een aantal vragen en 

opmerkingen. 1. De fractie wil graag weten wat precies wordt bedoeld met een ‘schaalbare 45 

Covid-19-projectorganisatie’. 2. Het Rijk vergoedt de kosten van de werkzaamheden rond 

het coronavirus, voor zover die niet gedekt zijn door de gemeente. GBP wil graag weten 

wat dat betekent. De gemeente zit financieel gezien niet ruim in haar jasje. Kan zij om die 

reden een beroep doen op het Rijk, zodat zij de kosten niet hoeft te dekken en het geld 

voor andere dingen kan besteden? Die conclusie zal wel niet juist zijn, maar de fractie 50 

hoort graag hoe het wel zit. 3. Krijgt de GGD haar begroting wel rond in deze dure tijd? 4. 

GBP jeeft in het raadsvoorstel een aantal tik- en taalfouten gevonden. Zo staat onder het 

kopje Argumenten een fout die voor verwarring kan zorgen: ‘Landelijke nota: viert 

gezondheidsvraagstukken’. Dat moet ‘vier’ zijn. 5. GBP is het van harte eens met de inzet 

op depressie- en suïcidepreventie. Vooral onder jongeren nemen de problemen op dit 55 

gebied toe. De fractie vraagt of de GGD duidelijk in beeld heeft hoe dat komt. Zijn er meer 

oorzaken dan de coronacrisis? Pas als de oorzaken duidelijk zijn, kan goed aan preventie 
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worden gedaan. Een van de oorzaken zou kunnen liggen in de vereenzaming die nogal 

eens het gevolg is van het gebruik van de smartphone. Heeft de GGD daar aandacht voor, 

bijvoorbeeld in het kader van het verzorgen van gastlessen? 6. Is er in deze gemeente ook 

een discussie over de verdeling van de kosten voor de gezondheidszorg aan adolescenten? 

7. Kan de GGD op dit moment beschikken over voldoende gekwalificeerd personeel? De 5 

medewerkers maken veel overuren. Is dat nog te behappen? GBP wenst de GGD veel 

sterkte in deze hectische tijd. Wat deze fractie betreft zijn de medewerkers helden.  

Mevrouw Grotenhuis vindt het fijn dat de dames Baardman en Zomer aanwezig zijn. Ook 

het CDA beseft dat de GGD een belangrijk orgaan is. In deze crisistijd is dagelijks te zien 

wat deze dienst allemaal doet en waar ze voor staat. De fractie is benieuwd in hoeverre de 10 

reguliere dienstverlening weer op gang is gebracht. Het CDA vindt dat er een goede notitie 

voorligt. De fractie heeft geen behoefte aan het indienen van een zienswijze, maar wil wel 

graag dat een compliment wordt toegevoegd zoals de heer Oosterhof dat formuleerde.  

Wethouder Çegerek vindt de waarderende woorden voor de inzet van de GGD volkomen 

terecht. Er is veel werk verzet en de manier waarop de GGD het afgelopen jaar heeft 15 

geopereerd, is erg belangrijk. De wethouder vindt het mooi dat de VVD op dat punt een 

positieve zienswijze wil indienen. Ze is blij dat mevrouw Baardman aanwezig is, temeer 

omdat er diverse gedetailleerde vragen zijn gesteld aan een wethouder die bij dit 

onderwerp moet waarnemen. Verder stemt ze in met de positieve reacties vanuit de 

commissie over het honoreren van de zienswijze van vorig jaar met betrekking tot het 20 

strategische personeelsbeleid. Wat de huisvesting van statushouders betreft: Heerde heeft 

nog steeds moeite met het behalen van de provinciale doelstelling van dertig personen. 

Tegelijk doet deze gemeente het niet slecht. In december stonden voor Heerde nog negen 

statushouders op de lijst om gehuisvest te worden. Wethouder Berkhoff heeft regelmatig 

met de provincie aan tafel gezeten om te bespreken wat de gemeente voor deze doelgroep 25 

kan doen. Soms zit het probleem in het feit dat Heerde gezinswoningen beschikbaar heeft, 

terwijl er individuele statushouders moeten worden geplaatst. Zowel met de provincie als 

met Triada worden de gesprekken over de invulling van de doelstelling voortgezet. De 

kostenstijging heeft te maken met de inwonersbijdrage, die elk jaar opnieuw wordt 

vastgesteld. Voor Heerde zijn de kosten dit jaar berekend op €16,45 per inwoner, zoals 30 

ook in het raadsvoorstel staat. De verdeling van de kosten voor de gezondheidszorg aan 

adolescenten over de diverse gemeenten wordt meegenomen in de takendiscussie. Dat 

punt komt dus op een gegeven moment bij deze commissie terug. De opmerkingen over 

de tik- en taalfouten zijn terecht. Er zal aandacht aan worden gegeven. Depressiviteit en 

suïcidale gedachten onder jongeren verdienen in deze coronatijd extra aandacht. De GGD 35 

speelt daar goed op in. Preventie op dit gebied is een van de speerpunten in het beleid. 

Dat de smartphone het nieuwe speeltje van de jongeren geworden is, heeft goede en 

negatieve kanten. Het is zeker nodig om aan die negatieve kanten aandacht te besteden.  

Mevrouw Baardman is positief geraakt door alle waarderende woorden die ze hoorde. Ze is 

daar extra gevoelig voor doordat de GGD veel boze mensen aan de telefoon krijgt 40 

vanwege de berichten over de diefstal van data. Die telefoontjes maken veel indruk op de 

organisatie. Mevrouw Baardman neemt de complimenten dan ook zeker mee naar de 

medewerkers. De GGD maakt zich erg veel zorgen over de gevolgen van het coronavirus 

op sociaal gebied en op het terrein van het onderwijs. Ze heeft de gemeenten voorgesteld 

om een deel van de coronagelden te besteden aan een preventiefunctionaris voor 45 

jongeren. Afstemming met de gemeenten is belangrijk omdat de GGD wil weten waar zij 

behoefte aan hebben. Verder voert de dienst regelmatig onderzoeken uit onder de 

bewoners en ook speciaal onder de jeugd om na te gaan hoe het staat met hun fysieke en 

psychische toestand. Morgen start in dat kader weer een jeugdmonitor. Er is in dit verband 

ook extra aandacht voor depressie, omdat het aantal gevallen daarvan toeneemt. De GGD 50 

kent inmiddels een projectorganisatie van zo’n zeshonderd medewerkers voor testen, 

bron- en contactonderzoek en vaccinatie. Er is een apart pand voor gehuurd. De 

schaalbaarheid heeft te maken met het feit dat de dienst voortdurend probeert in te 

spelen op de enorme wisselingen in de aantallen testen, vaccinaties etc. Dat op- en 

afschalen gebeurt dan vooral met het externe personeel. Alle kosten voor de coronacrisis 55 

worden betaald door het ministerie. Het ministerie financiert ook de achterstanden die de 

GGD heeft opgelopen. Die achterstanden hebben vooral betrekking op de eerste golf, 
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omdat de werkzaamheden op coronagebied toen nog alleen door medewerkers uit de 

reguliere organisatie werden uitgevoerd. In de zomer is het zo georganiseerd dat de 

Covid-organisatie voor 90% uit extern personeel ging bestaan. Daardoor konden de eigen 

medewerkers vanaf september weer hun reguliere taken uitvoeren. De achterstanden zijn 

nu behoorlijk ingelopen, al vragen de beperkende maatregelen waar de medewerkers zich 5 

aan moeten houden wel meer tijd. Een strategisch personeelsbeleid is voor de GGD zonder 

meer noodzakelijk. Opschaling levert niet meer artsen en verpleegkundigen op. Er is dus 

een grens aan het aantal testen, onderzoeken en vaccinaties dat kan worden uitgevoerd. 

Na de crisis zal de dienst moeten bekijken hoe ze voldoende personeel kan opleiden voor 

het geval er nog eens weer een pandemie komt. De evaluatie zal dan ook zeker nog een 10 

paar acties opleveren. Intussen probeert de GGD in deze tijd zo goed mogelijk voor haar 

personeel te zorgen. Voor het vaccineren gaat de dienst opschalen naar zeven locaties en 

zo’n vijfduizend vaccinaties per dag. Wat de gezondheidszorg aan adolescenten betreft: 

daarvan worden de kosten apart berekend. De GGD vindt dat onwenselijk. Het brengt 

extra bureaucratie en maatwerk per gemeente met zich mee. De dienst moet er elk jaar 15 

bij elke gemeente een aparte subsidieaanvraag voor indienen. In de takendiscussie komt 

dan ook de vraag aan de orde of dat niet anders georganiseerd kan worden. Daarnaast is 

met een aantal gemeenten een discussie ontstaan over de manier waarop de kosten over 

de gemeenten moeten worden verdeeld.  

Mevrouw Zomer vult aan dat die discussie in deze gemeente niet aan de orde is. Wat de 20 

depressies en het telefoongebruik onder kinderen en jongeren betreft: de scholen komen 

met vragen daarover naar de schooladviseurs van de GGD. Dat sluit dus aan bij de 

aandacht die de GGD er zelf voor heeft. Er wordt ook echt wat aan gedaan.  

 

Tweede ronde 25 

De heer Van der Rhee bedankt de wethouder en de dames van de GGD voor de 

beantwoording. Hij is ook blij met de actuele cijfers over de statushouders. De 

ChristenUnie-SGP weet dat het college alle aandacht geeft aan deze doelgroep en dringt 

eropaan om dat ook in deze moeilijke periode te blijven doen. Verder vindt de fractie het 

een goed idee van de VVD om de GGD een blijk van waardering te geven. Ze denkt alleen 30 

dat een taart of een bos boemen meer op zijn plaats is dan een zienswijze.  

Mevrouw Landman sluit zich daarbij aan. Ze is blij dat de GGD ook na de coronatijd veel 

aandacht en tijd zal besteden aan al die kinderen en leerlingen die nu zoveel tekort 

komen. D66/GroenLinks vindt dat eigenlijk wel een speerpunt. De fractie vraagt of de 

gemeente ook niet wat extra aandacht aan deze doelgroep moet geven, om de GGD daarin 35 

te ondersteunen.  

Mevrouw Dijkstra is blij dat er op dit moment geen achterstanden meer zijn.  

De heer Oosterhof is content met de steun van de andere fracties voor het idee om de 

GGD een blijk van waardering te geven. Het gaat de VVD niet om een formele brief, maar 

het is mooi als de raad zijn complimenten kracht bijzet in een eensgezind gebaar.  40 

De heer Van Ommen bedankt de wethouder en de dames van de GGD voor hun duidelijke 

beantwoording. Hij is blij met de aandacht voor het gebruik van de smartphone en voor 

depressies bij jongeren. Wat daarover gezegd werd, stelt hem gerust. GBP heeft geen 

behoefte aan het indienen van een zienswijze. 

Mevrouw Grotenhuis hoopt dat het niet bij mooie woorden blijft, wat de ideeën van de VVD 45 

en de ChristenUnie-SGP betreft. Ze roept het college op daadwerkelijk een bos bloemen of 

een mooie brief of kaart naar de GGD te sturen.  

Wethouder Çegerek zegt toe dat het college het idee zal oppakken. Volgens haar past het 

ook wel bij Heerde om in deze moeilijke tijd zo’n gebaar te maken.  

 50 

Conclusie: Het voorstel wordt als A-onderwerp geagendeerd voor de raadsvergadering. 

De voorzitter bedankt de dames Baardman en Zomer voor hun aanwezigheid en hun 

bijdragen aan de bespreking.  

 

Advies/bespreken Samenleving 55 

 

8. Huishoudelijke ondersteuning 2022 



 

Concept verslag Commissies Samenleving en Ruimte van 1 februari 2021 pagina 6 van 23 

 

 

De voorzitter deelt mee dat de heer Ties Buimer aanwezig is om de waarnemend 

portefeuillehouder te ondersteunen bij de beantwoording van de vragen.  

Mevrouw Hardam vindt de nota te lang en slecht leesbaar. Volgens haar had dit document 

gemakkelijk kunnen worden beperkt tot drie A4’tjes. Er had niet meer in hoeven te staan 

dan een schets van het probleem en een heldere en beknopte analyse, uitlopend op 5 

keuzemogelijkheden. Voor- en nadelen en risico’s van de diverse scenario’s hadden zo 

moeten worden gepresenteerd dat er een goede dialoog in de raad mogelijk is. De VVD 

constateert dat de gemeente structureel 800.000 euro te kort komt als alles blijft zoals het 

is. In die situatie moet het college geen uitweg zoeken in het aanspreken van reserves of 

andere delen van de begroting. Er moet een echte oplossing worden bedacht. Daarbij 10 

moet worden uitgegaan van het doel dat de gemeente nastreeft. Niemand moet tussen 

wal en schip vallen als hij of zij huishoudelijke hulp nodig heeft. De VVD is altijd voor 

maatwerk geweest, waarbij degenen die het echt nodig hebben, worden bijgestaan. Deze 

fractie verwerpt het gemak waarmee de optie van een maatwerkvoorziening aan de kant 

wordt geschoven. Op deze manier kan geen goede politieke discussie worden gevoerd. Het 15 

lijkt wel alsof deze gemeente verslaafd is aan de algemene voorziening en niet meer 

rationeel kan nadenken. Intussen rijzen de kosten de pan uit en is de voorziening bijna 

onuitvoerbaar geworden. Het argument van de gemiddelde urenbelasting gaat niet op als 

het aantal toegekende uren sterk daalt. Op pagina 1 van de nota staat dat de prognose 

voor 2021 en volgende jaren nog steeds een significante stijging van de kosten laat zien, 20 

ondanks een verminderde toename van het aantal klanten in 2020. De VVD vraagt 

waardoor die verminderde toename is ontstaan. Inwoners die geen hulp hebben gevraagd 

omdat ze bang waren voor besmetting hadden die hulp ook niet nodig, of ze moeten 

inmiddels ernstig vervuild zijn geraakt. Met een maatwerkvoorziening spelen zulke 

kwesties niet. Op pagina 2 staat dat een scherpere toegangsbeoordeling bij 25 

maatwerkvoorzieningen niet het gewenste effect blijkt te hebben. Volgens het college lag 

de gemiddelde ureninzet bij vergelijkbare gemeenten met een dergelijke voorziening 

hoger dan in Heerde. De VVD wil graag weten welke cijfers daarbij horen. Er worden wel 

percentages genoemd, maar er wordt niets gezegd over het volume. Met de invoering van 

maatwerk krijgt de gemeente knoppen om aan te draaien en kan ze de huishoudelijke hulp 30 

beheersbaar maken. De VVD heeft de mogelijkheden die op pagina 4 worden genoemd 

tegen het licht gehouden. Bij mogelijkheid 1 – over het budgetplafond – schrijft het 
college: “Binnen het budgetplafond zou ruimte moeten blijven voor burgers die de 

huishoudelijke hulp niet zelf kunnen regelen en betalen.” Dat lijkt de VVD prima, want dat 

is maatwerk. Mensen die de hulp zelf kunnen regelen en betalen, moeten dat ook doen. De 35 

fractie vindt het heel vreemd om deze mensen een afwijzende beschikking te geven of hun 

te laten weten dat ze op een wachtlijst worden geplaatst. Wat mogelijkheid 2 betreft: voor 

klanten die niet kwetsbaar zijn en geen psychische problemen hebben, kan de 

huishoudelijke hulp best elders worden ingekocht. Vaak kan men die dan ook zelf betalen. 

Voor de kwetsbare inwoners blijft dan maatwerk over. Zij krijgen ondersteuning vanuit de 40 

cao VVT. In de nota staat dat met deze oplossing een groot deel van de tekorten kan 

worden opgeheven. De VVD vraagt zich af waarom de gemeente dan niet allang voor die 

oplossing heeft gekozen. Bovendien weet de fractie vanuit haar netwerk dat de gemeente 

Vérian 60 euro betaalt voor één uur huishoudelijke hulp. De medewerkster die de taken 

uitvoert, krijgt 10 euro per uur. 50 euro gaat dus op aan overhead en belastingen. Als de 45 

gemeente daarop een behoorlijke korting kan regelen, levert dat een grote besparing op. 

Bij mogelijkheid 3 (terug naar maatzorg) staat: “Door het inzetten van de huishoudcoach 

wordt nog eens extra voorkomen dat inwoners aanspraak op maatwerk gaan doen terwijl 

ze nog (beperkt) zelfredzaam zijn.” De concluderende zin luidt: “Door deze nieuwe 

inzichten heeft het college besloten deze mogelijkheid niet verder voor te stellen als 50 

scenario voor 2022.” Beide zinnen vragen volgens de VVD om uitleg. De fractie vraagt wat 

die nieuwe inzichten precies zijn. Er worden zomaar uitspraken gedaan, maar een 

cijfermatige onderbouwing ontbreekt. Bij mogelijkheid 4 – zelfredzaamheid bevorderen – 

staat: “In plaats van de AVSLH of een maatwerkvoorziening krijgt de cliënt een aanbod 

waarmee hij de hulp van een deskundige kan inroepen.” De VVD vindt dat onzin. Het heeft 55 

niets met een schoon en leefbaar huis te maken en maakt de zorg onnodig duur. Wat de 

pilots betreft: de fractie meent te begrijpen dat de huishoudcoach een soort poortwachter 
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wordt, die maatwerk gaat leveren in de vorm van de juiste ondersteuning. Het resultaat is 

echter nog een gok. Bij de tweede pilot (welzijnsvrijwilligers) schrijft het college: “In veel 

gevallen is het praatje voor de inwoner belangrijker dan de huishoudelijke taken.” Volgens 

de VVD onderbouwt dat weer dat de huishoudelijke hulp een maatwerkvoorziening zou 

moeten zijn. De fractie vraagt zich af wat de raad van deze pilots moet verwachten als het 5 

gaat om het terugdringen van de kosten. Al met al vindt de VVD dat het college deze nota 

beter kan terugnemen en herschrijven.  

De heer Van Ommen constateert dat er een moeilijk onderwerp op tafel ligt. De raad gunt 

iedereen een schoon en leefbaar huis, maar de kosten zijn onbeheersbaar geworden. Het 

college geeft aan dat een scherpere toegangsbeoordeling bij maatwerkvoorzieningen in 10 

andere gemeenten niet het gewenste effect heeft. GBP vraagt zich af of bij een 

budgetplafond (mogelijkheid 1) ook niet sprake is van een scherpere toegangsbeoordeling. 

Zo ja, zal die mogelijkheid dan wel effect hebben? In de notitie staat dat bij evaluaties 

wordt bekeken of de afspraken rondom het resultaat toereikend zijn. Zo niet dan worden 

nieuwe resultaatafspraken gemaakt. GBP vraagt zich af of dat voldoet. Moet de gemeente 15 

in zo’n geval niet veel harder optreden en een andere aanbieder zoeken? Op deze manier 

kan een aanbieder de gemeente blijven benadelen. Dan krijgt zij dus ook nog eens geen 

waar voor het weinige geld dat ze te besteden heeft. Verder wordt over die evaluatie 

gezegd (punt 3): “Bij onrechtmatig gebruik zal de inzet bij de algemene voorziening 

schoon en leefbaar huis formeel gestopt worden.” Volgens GBP gaat hier aan de voorkant 20 

al iets mis. Blijkbaar krijgen mensen de kans om ten onrechte gebruik te maken van de 

voorziening. Dat is niet bevorderlijk voor het beheersen van de kosten. GBP begrijpt heel 

goed dat de gemeente voor een enorme opgave staat. Dat de overheid de hand op de knip 

wordt, is iets om erg boos over te worden. Wat betreft de mogelijkheden die in de nota 

worden genoemd: het instellen van een budgetplafond lijkt GBP tot haar spijt bijna 25 

onvermijdelijk. De fractie verbaast zich wel over de opmerking dat burgers die de hulp zelf 

kunnen regelen en betalen een afwijzende beschikking moeten krijgen. Dat is immers niet 

meer dan logisch: de voorziening is bedoeld voor mensen die het zelf niet kunnen betalen. 

Het is belangrijk om voor een zorgvuldige screening te zorgen. GBP kan zich zelfs 

voorstellen dat klanten die meer dan genoeg geld hebben een deel van de kosten 30 

terugbetalen aan de gemeente. De fractie is er direct voor om de cao Schoonmaak te 

gebruiken. Met het geld dat daarmee wordt bespaard, kunnen andere inwoners weer 

geholpen worden. Er mogen echter geen mensen buiten de boot vallen die maatwerk 

nodig hebben. De grote vraag is dus hoe de gemeente daarvoor kan zorgen. Is het 

mogelijk om medewerkers die schoonmaken een korte cursus aan te bieden om hun 35 

basisvaardigheden in het signaleren aan te leren? Kunnen familieleden of mantelzorgers 

een kort lijntje naar de gemeente krijgen, als zij constateren dat er meer nodig is dan 

schoonmaken? Is het een idee om bij twijfel een Wmo-medewerker op bezoek te laten 

gaan? Hoe zijn de ervaringen in Emmen met deze werkwijze? GBP is het met het college 

eens dat de optie om in alle gevallen maatwerk aan te bieden, moet worden losgelaten. 40 

Een belangrijk argument daarvoor is dat het bij andere gemeenten geen effect blijkt te 

hebben. Overigens wil de fractie daar wel graag cijfers bij zien, net als de VVD. Het nut 

van het inzetten van huishoudcoaches wordt door GBP sterk betwijfeld. Zo’n coach heeft 

een veel bredere taak dan het zorgen voor een schoon en leefbaar huis. Dat is niet wat de 

gemeente moet willen aanbieden. De vrijwilligerspool is wel een goed idee: een mooi 45 

voorbeeld van een inclusieve samenleving. Wat de pilots betreft wil GBP graag weten hoe 

lang ze al lopen, of het college een schatting kan maken van de kosten en wat er gebeurt 

als ze geen succes hebben. In de grafiek van kosten en prognoses wordt gesproken over 

een prognose in april van 1,9 miljoen euro, maar in de betreffende staaf staat 1,7 miljoen 

euro. De heer Van Ommen wil op dat punt graag een verduidelijking. GBP kan zich al met 50 

al wel vinden in het voorstel van het college om de twee voorliggende scenario’s uit te 

werken. De fractie zal die uitwerking met veel interesse volgen. GBP concludeert dat in 

deze nota wel constateringen worden gedaan, maar dat er nog geen oplossing is. De 

fractie hoopt dat die er bij het uitwerken van de scenario’s alsnog zal komen.  

De heer Kasteel heeft net als de VVD geconstateerd dat de nota moeilijk leesbaar is. Het 55 

gaat in deze nota om een lastig probleem dat zich overal in het land voordoet. Toen vorig 

jaar het abonnementstarief werd ingevoerd, steeg het aantal cliënten landelijk met 
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64.000. Dat was een stijging van 6% ten opzichte van 2018. Deze trendbreuk is vooral 

zichtbaar bij de middeninkomens en de hoge inkomens. Bij inkomens van 100.000 euro is 

het aantal aanvragen van huishoudelijke hulp met bijna 80% toegenomen. Vorig jaar heeft 

het CDA erop aangedrongen goed te bekijken waar een grens moet worden getrokken. Het 

moet allemaal wel haalbaar zijn, zowel wat de financiën als wat de beschikbare 5 

menskracht betreft. Op pagina 8 staat dat in 2020 het aantal klanten in deze gemeente 

met 12% is gestegen ten opzichte van de verwachte 20%. Het CDA vraagt of die zin zo 

moet worden gelezen dat de stijging in totaal 32% bedroeg. De verwachting is dat de 

stijging zich in 2021 zal doorzetten. Dat betekent dat de fractie nog steeds reden ziet om 

zich zorgen te maken. Ze vraagt of het college het met haar eens is dat de gemeente met 10 

de rug tegen de muur staat. Het CDA is zeker voorstander van een controle aan de 

voordeur. Inwoners die de hulp het hardst nodig hebben, moeten altijd voorrang krijgen. 

Zo mogelijk moet kritisch gekeken worden naar een inkomensplafond. Maatwerk is hier 

zeker noodzakelijk. Ook kan gecheckt worden of men de gevraagde hulp echt nodig heeft. 

Het CDA wenst het college succes met dit lastige onderwerp en is benieuwd naar de 15 

uitwerking van de twee scenario’s. De fractie steunt het advies zoals het college dat heeft 

geformuleerd.  

(De bijdrage van de heer Kasteel wordt van 20.41 – 20.49 uur onderbroken door een 

schorsing in verband met een storing in de uitzending) 

De heer Tuinman constateert dat de raad het probleem bij de invoering van het 20 

abonnementstarief al zag aankomen, maar dat de omstandigheden er sinds die tijd niet 

beter op zijn geworden. De inkomsten zijn gedaald en de hulpvraag stijgt, evenals de 

loonkosten binnen de cao VVT. Volgens de ChristenUnie-SGP kan het niet zo zijn dat 

andere voorzieningen binnen het sociale domein moeten lijden onder de alsmaar stijgende 

kosten van de huishoudelijke hulp. Op pagina 2 van de notitie staat dat inwoners die een 25 

beperking hebben zich rechtstreeks kunnen melden bij een van de vijf aanbieders. Dat 

roept de vraag op wat onder een beperking wordt verstaan en wie deze beperking 

vaststelt. De ene beperking is de andere niet. Van een aantal hulpvragers kan de 

zelfredzaamheid wellicht met gerichte hulpvragen worden vergroot. Een volgende vraag is 

wie de hulpvraag beoordeelt: de gemeente of de zorgaanbieder. In het laatste geval wordt 30 

de indruk gewekt van de slager die zijn eigen vlees keurt. Het risico is dan dat bepaalde 

hulpvragen ten onrechte worden gehonoreerd. Om de kosten beheersbaar te houden, is 

een goede selectie aan de poort nodig, aan de hand van objectieve criteria. De gemeente 

moet daarin een belangrijke rol vervullen. Als blijkt dat de hulpvraag terecht is, komt de 

vraag wie de hulp moet bieden. De ChristenUnie-SGP kan zich vinden in de toepassing van 35 

de cao Schoonmaak, omdat het merendeel van de huidige klanten alleen lichamelijke 

problemen heeft. De fractie ziet een nadere onderbouwing van de kostenbesparing van 4 

euro per uur graag tegemoet. Met het budgetplafond heeft de ChristenUnie-SGP meer 

moeite. Het roept de gedachte op van: wie het eerst komt, het eerst maalt. Wie zich meldt 

als het budget op is, zal moeten wachten tot het volgende jaar. Dat is aan de inwoners 40 

ook moeilijk uit te leggen. Er kan gemakkelijk een beeld van willekeur ontstaan. Dat moet 

voorkomen worden. De ChristenUnie-SGP kan zich vinden in de twee pilots en is benieuwd 

naar de uitkomsten.  

Mevrouw Landman is blij met de manier waarop dit onderwerp wordt besproken. De notitie 

is inderdaad niet altijd even gemakkelijk te lezen, maar is wel een middel om tot goede 45 

ideeën te komen. Dat de kosten de pan uitrijzen, is voor iedereen in deze vergadering een 

grote zorg. D66/GroenLinks wil dat de voorziening wordt gebruikt voor inwoners die zelf 

hun huishoudelijke hulp niet kunnen regelen en organiseren. De sterkste schouders 

moeten de zwaarste lasten dragen. Dat is het uitgangspunt waarover de fractie altijd 

duidelijk is geweest. D66/GroenLinks ziet het ook als een duidelijk meerwaarde dat de 50 

hulp wordt gegeven vanuit een thuiszorgorganisatie. Wie zijn eigen huishoudelijke zorg 

niet kan regelen, zal immers vaak meer hulp nodig hebben. Dan is een signaleringsfunctie 

ook belangrijk. Iemand die meer ondersteuning nodig heeft, moet niet aan zijn lot worden 

overgelaten, zeker niet in deze coronatijd. Die visie heeft D66/GroenLinks als een soort 

meetlat gebruikt voor de beoordeling van deze notitie. De fractie kan zich goed vinden in 55 

de aangescherpte werkwijze. Ze heeft geen echt antwoord gekregen op haar technische 

vraag of in gemeenten met een maatwerkvoorziening minder toewijzingen worden gedaan. 
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Wel blijkt uit de beantwoording dat in dergelijke gemeenten het aantal cliënten toenam 

toen het abonnementstarief werd ingevoerd. D66/GroenLinks is blij dat de gemeente 

Heerde zitting heeft genomen in een landelijke werkgroep om een oplossing te zoeken 

voor het uitblijven van compensatie door het Rijk. De mogelijke oplossingen die in de 

notitie worden genoemd, worden door de fractie gezien als een verkenning van 5 

mogelijkheden die toepasbaar zijn in Heerde. Wat onder punt 2 wordt gezegd over het 

gebruiken van de cao Schoonmaak lijkt een goede optie, maar D66/GroenLinks heeft er 

nog wel wat bedenkingen bij. De zorg van de fractie is dat sommige inwoners die eerst 

niet zo kwetsbaar zijn dat op de duur wel worden. Bovendien zullen er inwoners zijn die 

hun omstandigheden niet goed kunnen inschatten. De beoordeling moet dus liggen bij een 10 

thuiszorgmedewerker die voldoende oog heeft voor dat soort dingen. Het inzetten van een 

huishoudcoach lijkt voor bepaalde doelgroepen een goed idee. Bij ouderen zal het echter 

weinig opleveren. Zij hebben zelf vaak al naar allerlei oplossingen gekeken voordat ze hulp 

inroepen. Zo’n coach kan wel helpen om inzicht te krijgen in de vraag of mensen zelf hun 

hulp kunnen organiseren en betalen. Omdat het een kwestie van vrijwilligheid is, lijkt het 15 

echter weinig zoden aan de dijk te zetten voor mensen die eigenlijk geen gebruik willen 

maken van deze voorziening. Of heeft het college een andere doelgroep voor ogen? Een 

vermindering van de instroom met 10% levert volgens D66/GroenLinks geen besparing op 

als de inzet van een coach daar weer tegenover staat. De fractie vindt het inzetten van 

welzijnsvrijwilligers ook wel een optie. Het is goed om daar een pilot van te maken. 20 

Overigens plaatst de fractie een vraagteken bij de opmerking dat mensen vaak meer 

verlegen zijn om een praatje dan om het schoonmaken van hun huis. Bij het verlenen van 

huishoudelijke hulp is een signaleringspraatje ook belangrijk. Dan kan men goed zicht 

houden op de situatie. D66/GroenLinks vraagt zich ook af of het geen warboel wordt als de 

voorziening met het oog op de kosten wordt opgesplitst. Er is dan sprake van een 25 

thuiszorg, een coach, een vrijwilliger en een schoonmaakbedrijf. Wie gaat dan wat doen? 

De fractie vindt het prima dat er pilots lopen om tot een duidelijke keus te kunnen komen. 

Ze wil graag over een half jaar de uitkomsten zien. Dan is de meicirculaire er ook. 

Misschien geven nieuwe kabinetsplannen eveneens wat meer lucht. D66/GroenLinks is 

benieuwd naar de voortgang van de discussie. De fractie hoort heel verschillende 30 

standpunten. 

Mevrouw Vijge geeft een korte historische terugblik. Ze constateert dat het nog steeds 

heel moeilijk is om met een vooruitziende blik een goed besluit te nemen voor 2022 en 

volgende jaren. Als de nieuwe regering na de verkiezingen andere besluiten neemt, zullen 

die voor 2022 waarschijnlijk nog geen effect hebben. Is het dan wel verstandig om nu 35 

aanpassingen te doen die een grote impact kunnen hebben? In april 2020 gaf de 

wethouder aan dat gezocht wordt naar een beheersbare uitvoering van deze voorziening 

voor kwetsbare inwoners, waarbij niet wordt ingeleverd op het welzijnsaspect. Daar is de 

PvdA het helemaal mee eens. Het betekent dat er een hele opgave ligt, maar niemand die 

deze voorziening echt nodig heeft, mag buiten de boot vallen. Vanuit die visie heeft de 40 

fractie naar de mogelijkheden en onmogelijkheden van deze discussienota gekeken. De 

PvdA kan zich vinden in de optie van een budgetplafond, mits er een garantie is dat 

niemand die de hulp echt nodig heeft tussen wal en schip valt. Haar vraag is dan ook wat 

er gebeurt als het plafond is bereikt terwijl er nog steeds inwoners zijn die aan de 

voorwaarden voldoen om hulp te krijgen. Wat de optie van de cao Schoonmaak betreft: 45 

die levert wel een besparing op van 4 euro per uur, maar er wordt dan ook alleen maar 

schoongemaakt. De PvdA is een groot voorstander van het verlenen van hulp vanuit de 

keten van zorgverlening. Dan blijft de signaleringsfunctie die ze zo belangrijk vindt 

behouden. Het verdwijnen van de voorziening vanuit de cao VVT zal veel maatschappelijke 

onrust teweegbrengen. Veel mensen die op dit moment terecht gebruikmaken van de 50 

voorziening zullen hun vaste hulp kwijtraken. Daarnaast zullen veel inwoners van deze 

gemeente hun baan verliezen. Wat de optie van de maatwerkvoorziening betreft: de 

aangescherpte evaluatie bij de huidige voorziening levert hetzelfde – of zelfs een beter – 

effect op. Op dat punt doet Heerde het dus heel goed. Alle reden om het te laten zoals het 

is. Dat het inzetten van een huishoudcoach een vermindering van de instroom met 10% 55 

zal opleveren, is een hoge inschatting. De PvdA ziet op termijn graag een uitwerking van 

dat percentage. Verder vraagt de fractie waarom het gebruikmaken van zo’n coach een 
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zaak van vrijwilligheid moet zijn. Een meer verplichtend karakter kan in veel gevallen 

beter helpen om een keus te maken. Het is heel goed om vanuit de eigen regie en de 

eigen kracht een coach mee te laten kijken hoe de zelfredzaamheid kan worden 

bevorderd. De PvdA vindt het inzetten van een pool van welzijnsvrijwilligers een mooi 

initiatief, maar dan als aanvulling op het geheel en niet als vervanging. Concluderend vindt 5 

de fractie het een prima idee om de voorstellen verder uit te werken en alles wat in deze 

discussie naar voren is gekomen daarin mee te nemen. De PvdA wil nog wel weten hoe het 

proces verder gaat. Worden de mogelijkheden die in de nota worden genoemd verder 

uitgewerkt? Zo heeft de fractie het wel begrepen. Komen de resultaten dan weer terug in 

een discussienota of meteen in een raadsvoorstel?  10 

 

Wethouder Çegerek geeft een korte terugblik. Ze benadrukt dat de invoering van het 

abonnementstarief, waarvoor nog steeds geen compensatie wordt gegeven, een grote zorg 

is. Verschillende landelijke partijen pleiten ervoor om het tarief weer af te schaffen, maar 

of dat gebeurt, valt niet te voorspellen. In die situatie moet worden bekeken hoe deze 15 

gemeente de huishoudelijke hulp betaalbaar kan houden. Tegelijk moet van de kwetsbare 

inwoners die deze hulp echt nodig hebben niemand buiten de boot vallen. Het invoeren 

van het abonnementstarief heeft echter wel een aanzuigende werking. De heer Kasteel 

heeft dat in zijn betoog helder aangegeven. Daar moet de gemeente ook wat mee. Op de 

voorliggende discussienota is veel kritiek gegeven, vooral door de VVD, maar het gaat 20 

erom dat de raad inzicht krijgt in de opties die er zijn om de kosten binnen de perken te 

houden zolang het landelijke beleid blijft zoals het is. Het college wil graag dat de 

commissie instemt met het uitwerken van de twee punten die aan het begin van de nota 

worden genoemd. Dan kan concreet worden gemaakt wat die beide opties precies voor de 

situatie in Heerde betekenen. Het is de bedoeling om daar de komende maanden voor te 25 

gebruiken en dan in april terug te komen met een raadsvoorstel. Op dat moment kan de 

raad alle voor- en nadelen tegen elkaar afwegen en keuzes maken. Het college vond het 

echter wel zo chique om eerst met een discussienota te komen. Met die tussenstap wilde 

het college de commissie informeren over de actuele situatie, plaatselijk en landelijk, 

waarbij ook is aangegeven hoe het in sommige andere gemeenten gaat. Daarnaast wilde 30 

het college met deze nota dus ruimte vragen voor een verdere uitwerking van de 

genoemde punten. Er zijn heel specifieke vragen gesteld, maar het gaat het college om de 

hoofdlijnen van het proces dat moet worden gevolgd. De kritiekpunten die zijn 

aangedragen, worden wel meegenomen.  

Mevrouw Landman interrumpeert. Ze neemt aan dat in april de pilots nog niet zijn 35 

afgerond, omdat het anders wel heel korte pilots zouden worden. Daarom zou ze het 

raadsvoorstel liever wat later zien verschijnen. Dan kunnen de resultaten van de pilots erin 

worden meegenomen en is de raad beter in staat de juiste keuzes te maken.  

Wethouder Çegerek antwoordt dat het college koerst op april voor het uitzoeken van de 

twee punten die aan het begin van de nota worden genoemd. De pilots vragen inderdaad 40 

wat meer tijd. Wat de vraag van de heer Kasteel over de stijging van het aantal klanten in 

2020 betreft: die was ingeschat op 20% en bleek in de praktijk op 12% uit te komen. De 

percentages moeten dus niet bij elkaar worden opgeteld. Over de effecten van een 

maatwerkoplossing is al gesproken in de themaraad. Mevrouw Hardam noemde een 

specifieke casus waarin een uurtarief van 60 euro zou zijn gehanteerd. De wethouder wil 45 

in deze vergadering niet ingaan op individuele gevallen, maar geeft wel aan dat het 

normale uurtarief € 27,72 is. Een besparing van 4 euro per uur bij het gebruikmaken van 

de cao Schoonmaak kan op jaarbasis al 300.000 à 400.000 euro opleveren.  

De heer Tuinman interrumpeert. Hij vraagt of de opmerkingen die tijdens deze bespreking 

zijn gemaakt terug te vinden zullen zijn in de reactie van het college of dat het college 50 

gewoon de scenario’s uit de nota gaat uitwerken. Wat hem betreft gebeurt het eerste. Het 

gaat ten slotte om een discussienota.  

Wethouder Çegerek bevestigt dat. Er is informatie opgehaald bij de VNG, bij het ministerie 

van VWS en bij de landelijke werkgroep. Van daaruit wordt een vergelijking gemaakt met 

de gang van zaken in andere gemeenten. De volgende stap is dan het uitwerken van de 55 

beide scenario’s. Daarin worden de opmerkingen die vanuit de commissie zijn gemaakt, 

meegenomen.  
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De heer Tuinman is daar blij mee. Als dat de bedoeling is, kan zijn fractie instemmen met 

het advies zoals dat in de nota geformuleerd is.  

Mevrouw Landman mist nog het element van de solidariteitsgedachte. D66/GroenLinks 

vindt het van wezenlijk belang om een dringend beroep te doen op inwoners die zelf hun 

hulp kunnen regelen en betalen. Als die inwoners zich niet melden voor deze voorziening, 5 

kan die voorziening volledig worden ingezet voor de personen die het meest kwetsbaar 

zijn. Dat element moet in het proces worden meegenomen voordat het tot besluitvorming 

komt.  

Wethouder Çegerek stemt daarmee in. Ook het college hanteert het uitgangspunt dat de 

voorziening bestemd is voor inwoners die hun hulp niet zelf kunnen organiseren. Wat de 10 

eerste vraag van mevrouw Vijge betreft: zolang er landelijk geen zicht is op een ander 

beleid, moet de gemeente wel maatregelen nemen voor de situatie zoals die is. Er is al 

een kostenstijging geweest van 800.000 euro. Die is gedekt uit de algemene reserve. Daar 

zal het echter niet bij blijven. Dat betekent dat aanpassingen niet lang meer kunnen 

worden uitgesteld.  15 

 

De heer Buimer geeft een aanvulling met betrekking tot een paar specifieke vragen. Wat 

de getallen in bijlage 1 betreft: volgens de prognose van begin 2020 zouden de uitgaven 

ruim 1,9 miljoen euro bedragen. In de najaarsnota kon worden verdisconteerd dat de 

toename van het aantal klanten achterbleef bij de verwachtingen. Dat was onder andere 20 

een gevolg van de coronacrisis. Veel inwoners hebben in deze tijd hulp gehad van 

familieleden en kennissen. Daardoor zijn er minder aanmeldingen gekomen voor de 

voorziening voor huishoudelijke hulp. Om die reden werd het bedrag toen omlaag gebracht 

naar 1,8 miljoen euro. Dat bedrag is vervolgens opgenomen in het schema van het 

financiële overzicht. Zoals het er nu uitziet, wordt het zelfs nog wat lager. Die hulp van 25 

familieleden is echter niet zo heel lang vol te houden. Na de eerste golf nam het aantal 

aanmeldingen dan ook wel weer toe. De conclusie dat veel mensen het ook wel zonder 

deze voorziening zouden kunnen stellen, zou dus niet juist zijn. Wat het verschil tussen 

een algemene en een maatwerkvoorziening betreft: bij het ministerie van VWS vroeg men 

zich af hoe het mogelijk is dat Heerde per klant op een gemiddelde zit van 2,05 uur. De 30 

heer Buimer noemde toen als oorzaak dat deze gemeente resultaatgericht werkt. Een 

aanbieder krijgt gemiddeld 2 uur per week betaald en kan dan zelf met de klant 

overleggen wat zijn omgeving kan doen en wat voor werkzaamheden er dan nog 

overblijven. De gemeente geeft de aanbieder dus het vertrouwen dat hij samen met de 

klant tot een goede oplossing kan komen. Bij een maatwerkvoorziening komt de gemeente 35 

in een rechtssysteem terecht. Dat betekent dat iemand die recht heeft op huishoudelijke 

hulp sowieso twee uur krijgt. Als er dan ook nog een was moet worden gedaan, krijgt hij 

er standaard een uur bij. Ook voor andere werkzaamheden staan vaste normtijden die 

moeten worden toegekend. Daardoor ligt bij gemeenten die met een maatwerkvoorziening 

werken het gemiddelde hoger dan in Heerde. Bij een algemene voorziening is de instroom 40 

wel gemakkelijker. Om dan te voorkomen dat hulp wordt toegewezen waar dat niet echt 

nodig is, is de evaluatie aangescherpt. Daarbij is gebruikgemaakt van externe 

ondersteuning en van de eigen gespreksvoerders van de gemeente. Die evaluatie is dus 

niet alleen een zaak van de aanbieders, maar een gezamenlijke opgave. De aanbieders 

hebben daar zelf om gevraagd: ze wilden niet de indruk wekken van de slager die zijn 45 

eigen vlees keurt. Ten slotte geeft de heer Buimer aan dat de gemeente geen afwijzende 

beschikking mag geven als iemand de huishoudelijke hulp zelf kan betalen. De gemeente 

mag namelijk niet aan inkomenspolitiek doen. Naar verwachting is het wel mogelijk om 

een op de tien aanvragers zo te ondersteunen dat hij het werk zelf kan blijven doen. Dat 

zal dan ook worden gemeten.  50 

 

Tweede ronde 

De heer Kasteel vraagt of hij uit de toelichting op de kosten die de heer Buimer heeft 

gegeven de conclusie kan trekken dat de gemeente niet met de rug tegen de muur staat.  

De heer Van Ommen vraagt of bij het instellen van een budgetplafond een reserve kan 55 

worden aangelegd. Op die reserve zou dan een beroep moeten worden gedaan voor 

schrijnende gevallen wanneer in het budget geen ruimte meer zit. Als bij het bereiken van 
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het plafond alleen een keiharde afwijzing overblijft, vraagt GBP zich af of ze die optie wel 

ziet zitten. Uiteraard kan elke aanvrager zijn situatie als schrijnend typeren, maar dan is 

er de uitdaging om zorgvuldig na te gaan wie echt hulp nodig heeft.  

Mevrouw Hardam sluit zich daarbij aan. Ze meent te hebben begrepen dat het CDA en de 

ChristenUnie-SGP ook min of meer om maatwerk hebben gevraagd. Volgens haar is het in 5 

deze moeilijke situatie echt nodig om alle mogelijke oplossingen uit te werken. In de ogen 

van de VVD zijn dat er meer dan twee. Er zijn meer gemeenten die maatwerk toepassen. 

Alleen daarom al zou Heerde dat scenario moeten overwegen. De fractie pleit voor een 

beknopt, uitputtend en scherp voorstel, waarin dus ook de mogelijkheid van maatwerk 

voorkomt.  10 

De heer Kasteel merkt op dat die oplossing juridisch gezien wel haalbaar moet zijn.  

Mevrouw Hardam bevestigt dat.  

De heer Buimer benadrukt dat de gemeente wel degelijk met de rug tegen de muur staat. 

Hij wijst op het schema op pagina 9. De blauwe lijn geeft aan hoe een normale begroting 

eruit zou zien. Ook als het met de coronacrisis de goede kant uitgaat, blijven de kosten 15 

stijgen, als gevolg van de aanzuigende werking van het abonnementstarief. Dan zit de 

gemeente twee jaar lang met dezelfde tekorten. Er zal altijd geld bij moeten, maar er zijn 

wel maatregelen nodig om dat zoveel mogelijk te beperken.  

Wethouder Çegerek wijst erop dat alle opmerkingen die de fracties hebben gemaakt 

genoteerd zijn. In het raadsvoorstel van april komt het college daarop terug. Dat geldt dus 20 

ook voor het idee van GBP om een reserve in het leven te roepen en voor het pleidooi van 

de VVD voor een maatwerkvoorziening.  

 

Afronding 

De voorzitter concludeert dat de commissie veel opmerkingen heeft meegegeven aan het 25 

college en dat die allemaal worden meegenomen.  

 

Slot Samenleving 

 

9. Rondvraag Samenleving 30 

Omdat de vergadering achterloopt op het tijdschema wordt de rondvraag schriftelijk 

afgehandeld. De vragen moeten de volgende dag voor 12.00 uur worden aangeleverd.  

[Aanvulling op het verslag:  

de volgende rondvraagpunten zijn aangeleverd: 
Fractie VVD: 35 

1. I-dienst 

Hackers zijn actief. Wij zien dat er in den lande overheidsinstellingen (denk aan de 
universiteit van Maastricht gemeente Lochem, Gemeente Hof van Twente) worden gehackt. 
De gevolgen zijn enorm. Wij hebben zaken goed voor elkaar en willen daarom de I-dienst 
complimenteren en bovendien vragen of de I-dienst ook al met verdere gemeenten/ diensten 40 
samenwerkt. Hoe is daar de stand van zaken? 
 
Antwoord: 
De i-Dienst is zich bewust van de risico’s die digitalisering met zich mee brengt. Daarom 
monitoren zij proactief onze data infrastructuur en datalijnen. Hiervoor is in 2019 een firewall 45 
aangeschaft waarvan, met het oog op de toekomst, de inrichting in gang gezet is conform 

BIO (Baseline Informatiebeveiliging Overheid) richtlijnen.  
Sinds 2019 is de i-Dienst aangesloten bij GGI-Veilig. Een initiatief van de VNG voor de 
inkoop van informatiebeveiligings-aspecten. Dit jaar besteedt de i-Dienst, onder de vlag van 
GGI-veilig,  een (PEN-test) beveiligingsonderzoek op de netwerkinfrastructuur aan en zal er 50 
een BIO-audit worden uitgevoerd. 
 
De i-Dienst werkt binnen H2O nauw samen met de CISO,s van de aangesloten gemeentes en 

verkennen we de samenwerking op het gebied van informatieveiligheid met Nunspeet en 
Elburg. De i-Dienst koopt in via GGI-veilig en krijgt van de leverancier van de firewall 55 
proactief informatie over o.a. landelijke DDoS aanvallen en hacking zodat hier tijdig op kan 
worden geanticipeerd. Uiteraard blijft er altijd een risico op gijzeling van data doordat de 
aanvallers steeds hun methode vernieuwen. 
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2. De Heerd en Corona  
Wij vragen ons af hoe het gaat met ons Dorpshuis De Heerd in deze crisissituatie en in het 

verlengde daarvan met alle partijen die in Heerd zijn gevestigd.  

Via onze achterban hebben wij zorgen vernomen over onder andere het Dorpshuis in De 
Heerd in deze tijden van Corona. Staan wij in goed contact met alle partners in de Heerd en 5 
hoe is uw inschatting van de situatie aldaar. De Heerd is wat ons betreft een kloppend hart 
van maatschappelijke partijen en wij moeten daar goed op passen. 

 

 

Wisseling commissievertegenwoordiging en voorzitter 10 

 

Raadsvoorstellen Ruimte 

 

10. Algemene plaatselijke verordening gemeente Heerde 2021 

De heer Mateman vraagt waarom geen specifieke bepaling over lachgas is opgenomen en 15 

of dat alsnog zou kunnen gebeuren. Het CDA ziet dat middel als een drug die de 

gezondheid kan schaden en de rijvaardigheid kan beïnvloeden. Bij artikel 2.59 – over 

gevaarlijke honden – vraagt de fractie zich af of de mogelijkheid bestaat om in extreme 

situaties de hond af te maken. Daarbij denkt ze vooral aan situaties waarin kinderen 

ernstig letsel oplopen.  20 

De heer Van der Linde onderschrijft de noodzaak van een aanpassing van de APV met het 

oog op een goede uitvoering van de gemeentelijke taken. De ChristenUnie-SGP heeft veel 

waardering voor de politie en de boa’s. Het is belangrijk om te zorgen voor een duidelijke 

wetgeving waarmee deze functionarissen goed kunnen werken. De fractie wil graag weten 

wat het precies inhoudt dat de bekendmaking ‘conform de wettelijke eisen’ zal gebeuren. 25 

Het is in ieder geval belangrijk dat in de communicatie naar de inwoners begrijpelijke taal 

wordt gebruikt. Daarbij denkt de fractie vooral aan bepaalde doelgroepen, bijvoorbeeld als 

het gaat over het gedrag in bossen en natuurterreinen (artikel 2.18). Verder vraagt de 

ChristenUnie-SGP of de voorgenomen wijzigingen zijn doorgenomen met justitie, de politie 

en de boa’s. Ook deze fractie vraagt aandacht voor het lachgas. Als een hogere wetgever 30 

alsnog iets over dat middel gaat regelen, bijvoorbeeld door het op te nemen in de 

Opiumwet, dan heft dat een eventuele bepaling in de APV automatisch op. Dat is ook te 

zien in artikel 2.19.2 over speelgelegenheden. Daar staat dat het verbod niet van 

toepassing is op situaties waarin wordt voorzien door de Wet op de kansspelen. In een 

bepaling over lachgas zou dan moeten staan dat het verbod niet van toepassing is op 35 

situaties waarin de Opiumwet voorziet. De heer Van der Linde vraagt of daar nog eens 

naar kan worden gekeken.  

Burgemeester Wiggers interrumpeert. Hij ziet het risico van een misverstand, ook bij 

sprekers die nog aan het woord komen. Toen dit stuk geschreven werd, had het kabinet 

de bedoeling om voor lachgas aan het begin van dit jaar een landelijke regeling te treffen. 40 

Dat is niet gebeurd. Nu het kabinet demissionair is, zit het er tijdens deze kabinetsperiode 

ook niet meer in. Daarom besloot het college aan de raad te vragen of het wenselijk is om 

een bepaling over dit middel in de APV op te nemen. Het CDA heeft die vraag al positief 

beantwoord en de ChristenUnie-SGP doet dat kennelijk ook. Als de andere fractie zich hier 

ook over uitspreken, kan het college op korte termijn met een aanvullende bepaling 45 

komen.  

De heer Van der Linde bedankt de burgemeester voor deze toelichting. Zijn fractie zou een 

bepaling over lachgas inderdaad toejuichen. Een volgend punt is het schenken van 

alcoholhoudende dranken in kantines en – bijvoorbeeld – het dorpshuis in Vorchten. In het 

verleden is dat ook al eens aan de orde geweest. De ChristenUnie-SGP vraagt of daar al 50 

iets over te zeggen valt. Verder neemt de fractie aan dat de tekst gebaseerd is op een 

VNG-model en dus ook juridisch getoetst is.  

Mevrouw Landman vindt het een helder verhaal, ook omdat de verschillen goed zijn 

aangegeven. Ze sluit zich aan bij wat gezegd is over het lachgas en het dorpshuis in 

Vorchten. Ook D66/GroenLinks hecht eraan dat er goed gecommuniceerd wordt, 55 

bijvoorbeeld over dat lachgas. Een vraag van deze fractie is nog of in de APV ook iets is 

opgenomen over de verkoop van messen aan minderjarigen.  
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De heer Horst constateert ook dat de wijzigingen helder zijn. Hij kan zich wel vinden in de 

toevoeging van een artikel over lachgas en sluit zich aan bij wat de heer Van der Linde 

daarover zei. In 2019 is al een Kamerbrief over dat middel verschenen en twee jaar later 

heeft het kabinet er nog steeds geen besluit over genomen.  

De heer Jalink is het eens met wat gezegd is over lachgas. Hij vraagt of artikel 2.58 5 

(verontreiniging door honden en paarden) ook voor het buitengebied geldt en of de 

bermen er ook onder vallen. Bij artikel 2.73 (het oplaten van wensballonnen) merkt hij op 

dat hij in de APV niets over luchtballonnen kan vinden. Hij vraagt waar die onder vallen en 

of ze gewoon opgelaten kunnen worden. Bij artikel 5.32 (crossterreinen) merkt hij op dat 

het mogelijk moet zijn om jongeren met hun bromfietsen over maisland te laten rijden als 10 

de mais geoogst is. Boeren geven daar doorgaans toestemming voor, mits de buren er 

geen bezwaar tegen hebben. Intussen zijn er ook steeds meer elektrische crossmotoren en 

scooters die geen geluidsoverlast veroorzaken. De heer Jalink neemt aan dat het gebruik 

daarvan gewoon mogelijk moet zijn. Bij artikel 5.34 (vuur stoken) pleit hij ervoor dat 

paasvuren onder de bekende voorwaarden toegestaan blijven worden.  15 

De heer De Weerdt kan zich volledig vinden in de opmerkingen die al gemaakt zijn. Hij is 

blij dat de wijzigingen worden doorgevoerd en dat de boa’s in deze gemeente wat meer 

bevoegdheden krijgen.  

Burgemeester Wiggers constateert dat er een grote meerderheid is voor het opnemen van 

een artikel over lachgas. Het college zal daarvoor zorgen, zo mogelijk nog in deze ronde 20 

en anders in de volgende. 

[Aanvulling op het verslag: Er volgt op een later moment een afzonderlijk voorstel met 

betrekking tot lachgas (wijzigingsverordening).] 

 

Voor zover de burgemeester weet, kan het afmaken van een hond niet geregeld worden in 25 

de APV. Daar is andere wetgeving voor. De wijzigingen zijn inderdaad doorgesproken met 

justitie, de politie, de boa’s en ook met de belangrijkste bestuurlijke partners in de regio. 

Er is gebruikgemaakt van een model van de VNG en met de juridische houdbaarheid zit 

het dus wel goed. Aansluiting bij de regelgeving van andere VNG-partners is belangrijk, 

omdat handhaving voor de politie anders een lastige bezigheid wordt. De toelichting op de 30 

APV is nog een keer taalkundig herzien. Het is niet helemaal Jip-en-Janneke-taal 

geworden, maar wel een stuk beter dan het was. Overigens kent de burgemeester weinig 

mensen die de APV wel eens inkijken. Als de gemeente dus bepaalde dingen wil verbieden 

– bijvoorbeeld het betreden van bosgebieden – dan zal ze dat ter plekke duidelijk moeten 

aangeven. Over het schenken van alcoholhoudende dranken zijn afspraken gemaakt met 35 

de horeca. Die afspraken worden meegenomen in de uitwerking van het horecabeleid. De 

burgemeester zegt toe dat hij zal nagaan of ze daar goed in verankerd zijn. Daarbij zal hij 

speciaal ook de vraag over het dorpshuis van Vorchten meenemen. Het verkopen van 

messen aan minderjarigen is volgens hem niet meegenomen, maar daar zal hij nog eens 

naar kijken. Bermen worden over het algemeen bij de weg gerekend; wat op de weg niet 40 

mag, mag daar ook niet. Het is ook niet fijn om door een berm te lopen en daar 

paardenmest aan de schoenen te krijgen. Een luchtballon is een transportmiddel en valt 

daarmee onder een andere wetgeving. Voor zover de burgemeester weet, worden de 

vergunningen daarvoor geregeld door de provincie. De vraag over het crossen op 

maisvelden zal hij ambtelijk uitzetten. Voor een paasvuur kan een vrijstelling worden 45 

aangevraagd. Daarbij wordt uiteraard bekeken of het niet te lang droog is geweest om het 

aansteken van zo’n vuur te verantwoorden. De burgemeester zegt toe dat hij terugkomt 

op de vragen die nog niet beantwoord zijn. [aanvulling pp het verslag: 

- verstrekking alcoholhoudende dranken in kantines (mfc Vorchten) en daarvoor 

gemaakte afspraken. 50 

In de Algemene Plaatselijke Verordening is een kader gesteld qua tijdstippen van 

de alcoholverstrekking door verenigingen en stichtingen. Op grond van de Drank- 

en Horecawet kan de burgemeester hiervan afwijken. Er zijn met de 

sportverenigingen, het MFC Vorchten en horeca NL afdeling Heerde afspraken 

gemaakt over de mogelijkheden voor ontheffingen. Zo is het per sportvereniging 55 

mogelijk om maximaal 12 keer per kalenderjaar een ontheffing van de reguliere in 
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de APV vermeldde alcoholschenktijden aan te vragen. MfC Vorchten mag 12 keer 

per jaar een festiviteit van persoonlijke aard houden.  

  

- artikel 5:32 crossterreinen (mogelijkheid crossen op eigen terrein/bouwland); 

Dit artikel geldt voor enig terrein dus ook voor crossen op eigen terrein/bouwland. 5 

Het reeds bestaande crossverbod beperkte zich tot wedstijden of op de 

voorbereiding daarvan. We hebben crossen buiten wedstrijdverband toegevoegd 

om indien er puur recreatief wordt gecrost we hiertegen indien nodig ook 

handhavend kunnen optreden bij (geluids)overlast.   

  10 

- mogelijkheid opname verbod dragen van messen. 

In de Landelijke Wet wapens en munitie is het bezit van steekwapens reeds 

verboden. Voorts hebben we in de voorgestelde wijziging als nieuw artikel 

opgenomen Artikel 2:79 Dragen gevaarlijk voorwerp. Onder lid 1 is het volgende 

opgenomen:  15 

Het is verboden op door de burgemeester aangewezen openbare plaatsen en 

daaraan gelegen voor het publiek toegankelijke gebouwen, messen, knuppels, 

slagwapens of andere voorwerpen, die als wapen kunnen worden gebruikt, openlijk 

bij zich te dragen. 

Daarnaast wordt er door het kabinet gewerkt aan een wetsvoorstel om de verkoop 20 

van legale messen aan minderjarigen te verbieden. 

2.       dat het college met een afzonderlijk voorstel komt voor opname van een 

lachgasverbod in de APV. 

Er volgt op een later moment een afzonderlijk voorstel met betrekking tot lachgas 

(wijzigingsverordening). 25 

 

 

Conclusie: Het voorstel wordt als A-onderwerp geagendeerd voor de raadsvergadering.  

 

11. Kadernota Veiligheidsregio Noord- en Oost-Gelderland 2022-2025 30 

Mevrouw Landman spreekt haar waardering uit voor de veiligheidsregio en voor alle 

hulpdiensten. Zij hebben de laatste tijd flink wat werk moeten verzetten. D66/GroenLinks 

heeft een paar vragen: 1. Het was de fractie niet bekend dat het hoofdkantoor verplaatst 

wordt en dat er één post in Apeldoorn komt. Had ze dat kunnen weten? 2. Als de regio op 

een gegeven moment bedenkt dat er een groter brandweervoertuig moet komen, moet de 35 

gemeente de kazerne daarop aanpassen. Hoe zijn dan de financiële verhoudingen tussen 

gemeente en VNOG? 3. Hoe staat het op dit moment met het duikteam? 

De heer Horst had dezelfde vragen. Hij merkt op dat het duikteam het slachtoffer is 

geworden van een forse bezuinigingsronde. Nu moet deze gemeente de komende jaren 

meteen weer 14.000 euro bijplussen, terwijl het duikteam 30.000 à 35.000 euro per jaar 40 

kostte. De PvdA stemt in met het raadsvoorstel, mits er een helder antwoord op de vragen 

komt.  

De heer Volkers constateert dat de nota weinig wijzigingen bevat. Het gaat alleen over de 

huisvesting. Wat die huisvesting betreft kan de VVD zich voorstellen dat het thuiswerken 

in coronatijd aanpassingen met zich meebrengt. De fractie geeft de burgemeester de 45 

suggestie mee om dat een keer in een vergadering aan de orde te stellen. Ze heeft geen 

behoefte aan een zienswijze op dat punt.  

De heer De Weerdt sluit zich aan bij de vragen en opmerkingen van D66/GroenLinks en de 

VVD. Hij constateert dat de nota vooral over financiën gaat. Daar heeft hij verder geen 

vragen over.  50 

De heer Nienhuis heeft geen behoefte aan het meegeven van wensen of bedenkingen. Het 

CDA wil er wel de vinger bij leggen dat de VNOG getroffen is door gijzelsoftware. De 

veiligheid is niet in het geding geweest, maar het is wel verontrustend dat dit met de 

systemen van zo’n organisatie kan gebeuren. Wat het vastgoed betreft wijst het CDA op 

de eerste zin uit de laatste alinea van paragraaf 4: “De VNOG heeft dus de kans om samen 55 

met de gemeenten de vastgoedzaken beter te organiseren.” De fractie ziet ernaar uit hoe 

dat wordt uitgewerkt.  
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De heer Sellies laat weten dat ook zijn fractie geen wensen of bedenkingen heeft. De 

ChristenUnie-SGP kan zich aansluiten bij de opmerkingen die gemaakt zijn over de 

huisvesting. Wat dat onderwerp betreft wil zij vooral graag weten welke risico’s er kunnen 

zijn, om hoeveel geld het kan gaan en of de raad daar invloed op kan uitoefenen.  

Burgemeester Wiggers is vooral geïnteresseerd in de vraag hoe de jaarrekening over 2020 5 

eruit gaat zien. Als gevolg van de coronacrisis zijn er vorig jaar heel weinig opleidingen en 

oefeningen geweest. Dat zou wel eens voor een financiële meevaller kunnen zorgen. In de 

kadernota is de lijn doorgezet van het meerjarenplan dat is vastgesteld in de AB-

vergadering van 25 januari 2020. Het is goed mogelijk dat de ervaringen van de coronatijd 

invloed zullen hebben op de verdere begrotingscyclus. Zo kan bijvoorbeeld op een andere 10 

manier naar een zaak als huisvesting worden gekeken. Het is nu echter nog te vroeg om 

daar conclusies over te trekken. Dat D66/GroenLinks niet op de hoogte was van de 

verplaatsing van het hoofdkantoor valt de fractie niet te verwijten. Er was al sprake van 

een verhuizing toen de burgemeester voorzitter was van de VNOG. Het heeft te maken 

met het feit dat de organisatie een paar verdiepingen huurt aan de Europaweg en dat de 15 

politie die graag terug wil. Daarom is naar andere – en goedkopere – huisvesting gezocht. 

In dat verband werd de optie genoemd om in te trekken bij een van de posten in 

Apeldoorn. De personele bezetting aan de Europaweg was namelijk niet zo groot. Wat de 

brandweerkazernes betreft: de VNOG werkt met standaardvoertuigen, die vaste 

afmetingen hebben. Een kazerne hoort daar geschikt voor te zijn. Hoogwerkers zijn wat 20 

groter, maar daar worden de kazernes in Heerde en Wapenveld niet voor gebruikt. Het 

duikteam is nog steeds operationeel. De postcommandant heeft de burgemeester 

verzekerd dat daar ook nog enthousiast voor gezorgd wordt. Het team wordt een keer uit 

dienst genomen, maar voorlopig is het nog niet zover. Wat de gijzelsoftware betreft: ook 

gemeenten worden daar soms door getroffen. Het veroorzaakt heel lastige situaties. Er 25 

wordt alles aan gedaan om het te voorkomen, maar desondanks kan het een keer 

gebeuren. De burgemeester zal de waarderende woorden die gesproken zijn graag 

overbrengen. Het is inderdaad een zware tijd voor de VNOG en er wordt heel veel werk 

verzet.  

 30 

Tweede ronde 

Mevrouw Landman komt een andere keer wel terug op de kwestie van de 

brandweervoertuigen en de kazernes.  

 

Conclusie: Het voorstel wordt als A-onderwerp geagendeerd voor de raadsvergadering.  35 

 

Advies/bespreken Ruimte 

 

12. Motie actief grondbeleid 

Mevrouw Landman vraagt vooraf of het klopt dat er geen overzicht van inbreidingslocaties 40 

bij de stukken zat. Het overzicht wordt in de nota wel een aantal keren genoemd.  

Wethouder Meijer verwijst naar pagina 6 van de nota. Daar staat een overzicht van 

gerealiseerde en nog geplande woningen in de verschillende dorpen. Het is nog niet 

gepreciseerd per wijk en per straat.  

 45 

Eerste ronde 

De heer Horst vindt dat dit belangrijke onderwerp een behandeling eerder op de avond 

verdient. Dat is de vorige keer ook al gezegd. Er is nu alweer weinig tijd, maar het zou 

niet goed zijn om de bespreking nog een keer door te schuiven. Het is bekend dat de PvdA 

meer actie wil als het gaat om het zoeken naar mogelijkheden voor uitbreiding. De heer 50 

Horst heeft een hele beschouwing daarover voorbereid, maar met het oog op de tijd laat 

hij die maar weg. Hij beperkt zich tot de vragen die in de nota aan de orde komen. Vraag 

1: Wat de PvdA betreft kan het ‘ja mits’-principe als extra aandachtspunt worden 

meegenomen bij lopende projecten en processen. Waar mogelijk moet het meer tot uiting 

worden gebracht. De daadwerkelijke uitvoering laat soms een andere indruk achter. Als 55 

het gaat om de aankoop van strategische gronden, mist de PvdA de roep vanuit de raad 

om uitbreiding. Wat dat betreft moet voorbij de bestaande kaders worden gekeken. In het 
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hele stuk valt te merken dat sterk aan die kaders wordt vastgehouden. Een voorbeeld: 

toen het zo’n 13 jaar geleden over de toekomstvisie ging, werd steeds gezegd dat Heerde 

een krimpgemeente was. Daarom zou niet te veel naar uitbreiding moeten worden 

gezocht. In werkelijkheid is de gemeente de afgelopen jaren gestaag gegroeid. Vraag 2: 

Bij de conclusie onder vraag 3 is te zien dat het college de wens van de PvdA eigenlijk 5 

gezamenlijk wil concretiseren. Wat de PvdA betreft is dat prima. Vraag 3: In de 

structuurvisie zijn drie potentiële uitbreidingslocaties aangewezen: Bovenkamp 3 

(particulier), het gebied ten zuiden van de Haneweg (grotendeels particulier en voor de 

rest van de gemeente) en de gronden ten noorden van de Kolk in Wapenveld (particulier). 

Er staat dat in de toekomst kan worden besloten om actief op deze locaties in te zetten. 10 

Wat de PvdA betreft moet nu al actief worden onderzocht of het financieel en juridisch 

haalbaar is om deze locaties te gebruiken. Er zijn nu woningen nodig. In een recente 

verkenningsbijeenkomst met andere raden in de Kop van de Veluwe werd duidelijk dat in 

deze regio 20.000 woningen kunnen worden gebouwd. Dan moet Heerde niet afwachten, 

maar erbij zijn. Het zal de economie en het verenigingsleven een enorme impuls geven. 15 

Verder biedt het een enorme kans om in één keer veel goedkope starterswoningen en 

sociale huurwoningen te kunnen bouwen. In het collegeprogramma wordt gesproken over 

een inventarisatie van de inbreidings- en uitbreidingslocaties in alle kernen en over een 

voortvarend oppakken van de zoeklocaties. De heer Horst roept het college op zich 

daaraan te houden. In de discussienota staat: “Het aanwijzen van meer locaties dan de 20 

uitbreidingslocaties hierboven, zonder dat er een concrete wens ligt van de grondeigenaar, 

is op grond van onze huidige, hiervoor beschreven werkwijze niet doeltreffend.” Daar is de 

PvdA het niet mee eens. Even verderop staat dat het college ernaar streeft om buiten de 

bebouwde kom voor passende woonruimte geen open, groene gebieden te gebruiken, 

maar alleen bestaande erven en gebouwen. De heer Horst concludeert dat in die zin wordt 25 

uitgegaan van inbreiding, terwijl de politieke opvatting daarover is gaan schuiven. Onder 

het overzicht op pagina 6 staat dat een actualisatie van de regionale afspraak over 

woningbouw voor Heerde uitkomt op 475 te realiseren woningen tot 2030. Daarbij verwijst 

de heer Horst naar de recente discussie over de investeringsagenda in de Kop van de 

Veluwe. Hij benadrukt dat deze gemeente woningen nodig heeft voor jongeren, maar ook 30 

voor jonge stellen die willen doorstromen. Die laten dan huizen achter voor starters. De 

resultaten van de onderzoeken naar de woningbehoefte zijn bekend, maar vertellen niet 

het hele verhaal. Het verhaal is namelijk ook dat tientallen of zelfs honderden mensen in 

Heerde wachten op een woning. Uitleglocaties zijn voor deze mensen een uitkomst. Het 

indienen van de motie en de discussie die daar nu op volgt, vormen wat dat betreft een 35 

goed begin. Naast kritiekpunten ziet de PvdA in deze nota ook aanknopingspunten. Het 

college doet hier en daar duidelijk een handreiking om gezamenlijk dingen op te pakken. 

Daar is de fractie blij mee.  

De heer Volkers constateert dat alle raadsleden willen dat er voldoende gebouwd wordt. 

De woningnood is extreem groot, ook onder jongeren die tot op relatief hoge leeftijd bij 40 

hun ouders blijven inwonen. Als het om een oplossing gaat, is de PvdA volgens de VVD 

iets te enthousiast over uitleglocaties. De VVD maakt uit de discussienota op dat die 

uitleglocaties wel mogelijk zijn, maar misschien niet nodig, omdat er voldoende andere 

opties zijn. In de loop van de tijd hebben gemeenten met hun grondpolitiek de nodige 

blessures opgelopen. Een duidelijk voorbeeld is de gemeente Apeldoorn, die daar bijna 45 

failliet aan ging. De gemeente moet dus goed weten waar ze aan begint.  

De heer Mateman interrumpeert. Hij hoort de VVD ook zeggen dat er woningen voor 

starters en jonge gezinnen nodig zijn. Deze doelgroepen willen echter graag een woning 

met een tuin. De heer Mateman wil graag weten hoe de VVD dergelijke woningen wil 

realiseren zonder gebruik te maken van uitbreidingslocaties. Bij inbreidingslocaties gaat 50 

het in deze gemeente voor een heel groot deel om appartementen.  

De heer Horst interrumpeert ook. Hij heeft zich niet negatief uitgelaten over inbreiding. 

Daar is de gemeente al voortvarend mee bezig. De problemen met de grondpolitiek waar 

de VVD over sprak, hadden alles te maken met de financiële crisis van die tijd. Op dit 

moment is de situatie heel anders, ook wat de woningmarkt betreft. 55 

De heer Volkers heeft zeven punten genoteerd en gaat daarin ook in op de vraag van de 

heer Mateman. 1. De eerste actie is inbreiding. Die biedt al mogelijkheden voor ruim 400 
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woningen. 2. Tegelijk vindt de VVD dat de ambitie hoger moet liggen dan het aantal dat in 

de nota wordt genoemd. De provincie biedt daar nu waarschijnlijk ook meer 

mogelijkheden voor dan in het verleden. 3. Woningsplitsing is ook een optie, niet alleen 

binnen, maar ook buiten de bebouwde kom, mits aan alle bouwkundige vereisten wordt 

voldaan. Daarmee kunnen ook goedkope woningen voor jongeren worden gerealiseerd. Er 5 

kunnen ‘kangoeroewoningen’ ontstaan, waarbij welvarende ouderen een klein gedeelte 

van hun woning afstaan aan jongeren en die jongeren op de duur de woning overnemen. 

Een voordeel daarvan is ook dat het geld binnen de gemeenschap blijft en niet naar 

projectontwikkelaars gaat. De VVD gunt het de inwoners van Heerde ook graag dat zij iets 

mogen ontwikkelen. 4. Verder denkt de fractie aan tiny houses, waarbij de tuinen juist 10 

groot kunnen zijn. Er zijn mensen die daar bewust voor kiezen. Voor beginnende jonge 

stellen kan het een leuke mogelijkheid zijn. Op diverse campings staan al caravans met 

een permanent karakter. Als daar meer solide woningen van kunnen worden gemaakt, is 

dat een fantastische ontwikkeling. Zo’n camping kan dan helemaal worden omgebouwd tot 

een locatie voor tiny houses. 5. Een andere mogelijkheid is het omvormen van 15 

leegstaande winkelpanden. Zo nodig moet de centrumvisie daarvoor buiten werking 

worden gesteld. 6. Het wonen in het centrum wordt geblokkeerd door de parkeernorm. 

Winkels staan vaak op percelen waar geen parkeerplaats kan worden aangelegd. Het zou 

een oplossing kunnen zijn om in het groene hart een parkeerkelder aan te leggen. Dat 

groene hart is één grote klinkerbestrating: echt groen is het dus al niet meer. 7. Alle 20 

gronden rond de dorpen zijn in feite al gekocht door projectontwikkelaars, of door boeren 

die graag wat willen ontwikkelen. De gemeente zou het gesprek moeten aangaan met 

diegenen onder hen die daarvoor openstaan, te beginnen met de eigenaars van de 

mooiste locaties. Ze loopt dan geen risico en de gronden kunnen snel tot ontwikkeling 

komen. De conclusie van de VVD is dat de gemeente veel kan bereiken zonder dat ze 25 

kostbare grond moet aankopen. Deze fractie wil liever geen avonturen. Het is waar dat de 

rentepercentages laag zijn en dat de gemeente dus goedkoop zou kunnen lenen. Als de 

boekwaarde van een kavel echter afgeboekt moet worden, kan het zomaar nodig zijn om 

ergens een half miljoen of een miljoen euro vandaan te halen. Dat wordt dan een heel 

lastige situatie. Er moet dus niet zozeer naar rentepercentages worden gekeken, maar 30 

naar boekwaardes. Die zijn sterk afhankelijk van de actuele marktomstandigheden. Al met 

al denkt de VVD dat de gemeente er samen met de markt wel uit kan komen. Er zijn 

genoeg partijen die graag willen ontwikkelen. 

De heer Horst vindt de punten die de VVD noemt hier en daar wel wat tegenstrijdig. Bij 

woningsplitsing zei de heer Volkers dat het geld niet naar projectontwikkelaars moet gaan, 35 

maar aan het eind gaf hij aan dat de markt voor een deel ook zijn werk moet doen. De 

heer Horst is echter vooral benieuwd naar het idee voor de parkeerkelder in het groene 

hart. Wat hij daarin mist, is de vraag hoe het moet met mensen die met de auto naar de 

winkels in het centrum komen. Moeten die betaald parkeren in de parkeerkelder of moeten 

de mensen die in het centrum wonen zoveel voor die parkeerkelder betalen dat 40 

winkelbezoekers er gratis kunnen parkeren?  

De heer Volkers verwijst naar het fonds waarover gesproken is in verband met de sociale 

woningbouw. Zijn idee is dat er twee verdiepingen in de parkeerkelder worden aangelegd. 

De ene verdieping is voor het winkelend publiek en de andere moet worden gesponsord 

door de partijen die op andere locaties in het centrum woningen willen bouwen. Het geld 45 

dat de gemeente dan nog tekortkomt, kan worden verkregen door op de parkeerkelder 

een appartementengebouw neer te zetten. Een voordeel van deze optie is ook dat in het 

centrum meer dynamiek ontstaat, in plaats van het statische beeld van lege panden.  

De heer Horst merkt op dat het altijd interessant is om out of the box te denken. 

De heer De Weerdt vindt dat de commissie bij alle ideeën die worden gelanceerd niet moet 50 

vergeten dat Heerde geen grote gemeente is met royale financiële mogelijkheden. Het 

college mag best een compliment hebben voor wat het allemaal gedaan heeft met 

betrekking tot de inbreidingslocaties. De gemeente heeft het in de afgelopen periode niet 

slecht gedaan. Ze beschikt echter niet over zoveel geld dat ze gemakkelijk grote stukken 

grond zou kunnen kopen. Misschien komt dat later wel weer. Het is goed dat de motie die 55 

vorig jaar is aangenomen uitgebreid besproken wordt. Misschien zijn daar goede 

doelstellingen en ambities uit te halen. Die kunnen dan aan het college worden 
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voorgelegd. De nieuwe Omgevingswet die eraan komt, biedt ook meer mogelijkheden. Het 

blijft echter zo dat de gemeente met marktpartijen en ontwikkelaars tot oplossingen moet 

komen. Alles is zo duur geworden dat ze het niet alleen kan doen. Het zal allemaal ook 

stapsgewijs moeten gebeuren. Niet alles kan tegelijk worden aangepakt. GBP hoopt dat de 

ambities die vanavond worden benoemd nog eens kunnen worden uitgevoerd.  5 

De heer Mateman bedankt de heer De Weerdt voor zijn compliment aan het college. Dat 

compliment geldt dan wel speciaal voor wethouder Berkhoff, die de afgelopen tijd veel 

energie in deze materie heeft gestoken. Het CDA is blij dat het college aan zijn motie 

gehoor heeft gegeven en dat nu over dit belangrijke onderwerp van gedachten kan worden 

gewisseld. De fractie vangt uit de discussienota een aantal signalen op die voor haar 10 

gevoel wat tegenstrijdig klinken. Aan de ene kant klinkt de toon dat het allemaal wel goed 

komt omdat er voldoende ruimte is op inbreidingslocaties. Aan de andere kant klinken er 

twijfels. Er staan zinnen als: “Op dit moment lijken we in de woningbehoefte in onze 

gemeente te voorzien.” “Voorlopig hebben we nog genoeg ruimte”. En: “Op termijn zullen 

we moeten bepalen welke rol we hierin als gemeente willen spelen.” Dat laatste gaat over 15 

de ambities van Zwolle en Apeldoorn op het gebied van stedelijke ontwikkeling. Een 

andere opmerking is: “We verwachten met de nodige creativiteit tot het aantal woningen 

te kunnen komen.” Dat klinkt alsof alleen met kunst- en vliegwerk nog wat woningen 

gerealiseerd kunnen worden. Er wordt veel verantwoordelijkheid bij initiatiefnemers 

neergelegd. De houding van de gemeente komt wat afwachtend over. Het CDA ziet liever 20 

een meer daadkrachtige koers vanuit de gemeente. Laat het college een stip op de horizon 

zetten. Vanuit Heerde zijn Zwolle, Apeldoorn en Deventer goed bereikbaar. Voor mensen 

die daar werken, is deze gemeente een prachtige plek in het groen om te wonen. Als er 

meer woningen komen, komen er meer inwoners en is er meer garantie op het in stand 

houden van voorzieningen. Dan blijft Heerde ook aantrekkelijker voor MKB-ondernemers. 25 

Het CDA vindt het zeer wenselijk om in te zetten op uitbreidingslocaties en op betaalbare 

woningen voor starters en jonge gezinnen. De genoemde aantallen zijn wat deze fractie 

betreft minimaal. Verder heeft het CDA de volgende vragen, opmerkingen en 

aanbevelingen: 1. Is met het aantal van 350 tot 400 woningen rekening gehouden met de 

40.000 extra woningen die tot 2027 in deze regio gerealiseerd moeten worden? 2. Het 30 

college geeft aan dat er anderhalf jaar aan voorbereidingstijd nodig is voor het realiseren 

van woningen. Volgens het CDA is het realistischer om uit te gaan van drie tot vijf jaar. 3. 

In de omgevingsvisie moet duidelijk worden gemaakt waar mogelijkheden zijn voor 

uitbreiding. Het CDA wil dat in die visie ook ruimte voor uitbreiding wordt geschapen. 

Marktpartijen kunnen dan worden uitgedaagd om met goede plannen te komen. 4. Het 35 

CDA sluit zich aan bij de VVD in de erkenning dat een actieve grondpolitiek risico’s met 

zich meebrengt. Dat geldt zeker als de gemeente grond koopt en ontwikkelt. De fractie wil 

echter wel graag dat de mogelijkheden verder worden onderzocht, zoals het college ook 

voorstelt. Haar motto is: verzin een list om tot versnelling te komen. Ze wil graag dat 

wordt nagegaan hoe dat met een fonds kan worden gefaciliteerd.  40 

De heer Sellies laat weten dat de ChristenUnie-SGP instemt met wat in de discussienota 

wordt gezegd over inbreiding en uitbreiding en over het voldoen aan regionale afspraken. 

De fractie is het wel eens met wat het CDA zegt over het belang van een versnelling en 

van een stip op de horizon. Een concrete locatie die wordt genoemd, is het gebied ten 

noorden van De Kolk. De ChristenUnie-SGP is positief over een uitbreiding in dat gebied. 45 

Zowel vanuit de eigen bevolking als vanuit Zwolle en Apeldoorn zal daar zeker behoefte 

aan zijn. De fractie geeft het college wel het advies mee om niet voor projectontwikkelaar 

te spelen. Wat dat betreft kan de crisis van een aantal jaren geleden een voorbeeld zijn. 

Mevrouw Landman vindt het belangrijk hoe de actieve grondpolitiek praktisch wordt 

uitgevoerd, welke vaardigheden daarbij nodig zijn en wanneer de raad daar een rol bij 50 

heeft. D66/GroenLinks is het in principe eens met het te voeren grondbeleid zoals het 

college daarover schrijft. De fractie heeft echter nog wel wat bedenkingen over de 

instrumenten die soms worden ingezet. Mevrouw Landman noemt een aantal voorbeelden. 

Het college zegt dat actieve grondpolitiek minder ingezet hoeft te worden omdat de 

gemeente al werkt met een uitnodigingsplanologie. Daar heeft D66/GroenLinks nog wel 55 

een vraag bij als het gaat om de rol van de raad. Bij een uitnodigingsplanologie heeft de 

raad te weinig in handen om het resultaat te kunnen beoordelen. In de praktijk blijkt het 
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voor de raad lastig om te zien wat voor mogelijkheden hij uiteindelijk nog heeft. Zonder 

dat hij erbij betrokken is, zijn er al hele processen doorlopen. De raad moet dus eerder 

betrokken worden. Datzelfde geldt voor de omwonenden. Die verdienen dat ook. Verder 

wil D66/GroenLinks graag dat er een actualisering komt van de centrumfunctie. De fractie 

vindt het positief dat het ja mits-principe wordt toegepast. Tegelijk heeft ze het gevoel dat 5 

het bij de uitvoering nogal eens misgaat en dat het principe dan strandt. De raad bepaalt 

te weinig vooraf de kaders en wordt niet of onvoldoende in dat soort processen 

meegenomen. D66/GroenLinks is het eens met de stelling dat inbreiding voor uitbreiding 

gaat. De gebieden die genoemd worden voor een mogelijke uitbreiding zijn duidelijk. Ook 

in die gebieden zijn tuinen te realiseren. Het college schrijft in de nota dat de gemeente en 10 

de initiatiefnemer tot een realiseerbaar plan moeten komen. D66/GroenLinks mist daarbij 

de invloed van de raad en van de omgeving op dergelijke plannen. Op dat punt is het 

misgegaan bij de uitnodigingsplanologie voor de gemeentewerf en Van Setten Van Loenen. 

De ontwikkelaar kwam plotseling met een integraal plan zonder dat de raad daar iets van 

wist, terwijl andere ontwikkelaars ook mooie plannen hadden voor de werf. Voor 15 

D66/GroenLinks waren de kaders in die situatie niet duidelijk. Over woningsplitsing is 

inmiddels al een aantal keren gesproken, maar er zijn nog steeds geen kaders voor 

ontwikkeld. Mevrouw Landman heeft begrepen dat er in deze gemeente veel vraag is naar 

die mogelijkheid.  

 20 

Wethouder Meijer vindt het lastig dat het onderwerp nu weer aan het einde van de 

vergadering wordt behandeld. Een ander ongemak is dat hij moet waarnemen voor zijn 

collega. De onderwerpen die vanuit de commissie worden aangesneden, verdienen meer 

dan een paar korte opmerkingen als reactie. Als er behoefte is om het thema in een 

volgende commissievergadering nog eens uit te diepen, is het college zonder meer bereid 25 

om daaraan te voldoen. De wethouder vindt de variatie in de bijdragen vanuit de 

commissie boeiend. Waar de een instemt met de koers van het college, stelt de ander dat 

het wel wat ondernemender mag. Eind 2019 is in de commissievergadering de 

woonagenda besproken. In die bespreking zijn de aspecten van tijd en ambitie breed aan 

de orde geweest. Toen is ook gezegd dat de woonagenda in de omgevingsvisie zou worden 30 

vastgelegd. Het college heeft zich de afgelopen tijd bewogen binnen een paar lastige 

spanningsvelden. In het kader van de ladder van stedelijke verduurzaming moet 

zorgvuldig worden omgegaan met de ruimte. Dat is de ene kant. De andere kant is dat 

Oost-Nederland met een enorme opgave te maken krijgt om woningen toe te voegen. 

Binnen die spanningsvelden hebben de betrokken wethouders een goede koers bepaald. 35 

Het college neemt deel aan de gesprekken in de regio Zwolle en de Cleantech regio om te 

bekijken wat de regionale woningbouwopgave betekent voor de Kop van de Veluwe. 

Verder zijn in alle vier kernen de locaties opgepakt die logischerwijs in aanmerking 

kwamen voor inbreiding. Daarmee kunnen de komende jaren de ambities uit de 

woonagenda worden ingevuld. Een lastig aspect bij inbreiding is dat er altijd een omgeving 40 

is die er wat van vindt. Die omgeving heeft het recht om mee te denken. Mevrouw 

Landman gaf dan ook terecht aan dat er aandacht moet zijn voor een goede participatie. 

Wat de ambities betreft die verder gaan dan inbreiding: de heer Mateman noemde de 

teksten daarover in de discussienota ‘afwachtend’. Volgens de wethouder geeft de nota 

precies de tweeledigheid weer die de heer Mateman benoemt: aan de ene kant hard 45 

werken om de woonagenda in te vullen; aan de andere kant onder ogen zien hoe Heerde 

zich als Cittaslow-gemeente moet verhouden tot de regionale woningbouwopgave.  

De voorzitter interrumpeert. Hij krijgt allerlei berichten binnen waaruit blijkt dat iedereen 

dit een goede en belangrijke discussie vindt, maar waarin ook wordt benadrukt dat het 

onderwerp recht gedaan moet worden. Daaruit leidt hij af dat straks de conclusie zal 50 

worden getrokken dat de motie niet voldoende is behandeld. Hij stelt voor dat de 

wethouder de beantwoording van de eerste termijn afrondt en dat in een volgende 

vergadering een tweede termijn wordt gehouden. Wethouder Meijer zou daar heel gelukkig 

mee zijn. Hij ziet ook als voordeel dat het college dan hopelijk weer op volle sterkte is. 

Volgens hem is het goed dat het college zich nog eens verdiept in wat tot nu toe in de 55 

bespreking naar voren is gebracht. In de collegevergadering van volgende week zal een 

notitie over woningsplitsing worden besproken. Dat laat weer zien dat er best nog wat 
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ruimte te vinden is zonder dat de gemeente naar uitleglocaties hoeft te kijken. Daarnaast 

zijn in de bespreking ook andere onderwerpen genoemd die het college nog eens goed 

moet doordenken. Aan die onderwerpen zou geen recht worden gedaan door nu maar 

even snel ‘ja’ of ‘nee’ te zeggen. De wethouder vindt dat de beide lijnen die hij geschetst 

heeft het mooist worden samengevat in een combinatie van de bijdragen van de VVD en 5 

de PvdA. Bij de VVD hoort hij veel herkenning van het voortgaan op de ingeslagen weg, 

met de focus op inbreiding, terwijl de PvdA vindt dat er wel wat meer mag gebeuren en 

dat gezocht moet worden naar uitleglocaties. Vanuit het grondbedrijf blijft het beleid van 

het college aan de voorzichtige kant. Voor alle locaties wordt het initiatief aan de markt 

overgelaten. Wat dat betreft is de situatie in de jaren 2008 en volgende een leerschool 10 

geweest. Zoiets moeten gemeenten zich niet weer op de hals willen halen, zeker niet een 

kleine gemeente als Heerde. Dat betekent echter niet dat de gemeente niet samen met 

marktpartijen kan overleggen. De wethouder proeft uit de bijdragen van de fracties dat er 

binnen de opgave van dit moment voldoende bouwactiviteiten zijn en dat het college op 

een goede manier bezig is om alle mogelijke inbreidingslocaties te benutten. Gezien de 15 

ladder van duurzame verstedelijking is dat laatste ook niet minder dan een verplichting. 

Als deze gemeente zomaar aan uitleglocaties zou beginnen zonder dat ze de 

inbreidingslocaties voldoende heeft benut, heeft ze een probleem met de provincie. 

Bovendien is er nog de stikstofproblematiek. Die kwam in de bijdragen niet voorbij, maar 

speelt de gemeente wel behoorlijk parten. Er is recent een onderzoeksrapport beschikbaar 20 

gekomen over de vraag hoe ondernemers met hun bedrijf zullen omgaan na de 

coronacrisis. Daarin wordt de verwachting uitgesproken dat veel ondernemers minder 

panden nodig zullen hebben. De trend om meer thuis te werken heeft gevolgen voor de 

kantoren. Als dat in deze gemeente ook aan de orde is, zou dat op termijn locaties kunnen 

opleveren voor woningbouw. Het is lastig om daar nu al snel een voorspelling over te 25 

doen, maar de heer Volkers legt deze optie terecht op tafel. Met betrekking tot het 

parkeren in het groene hart vindt de wethouder dat hij buiten zijn boekje zou gaan als hij 

daar op dit moment een mening over zou geven. Volgens hem is het goed om het gesprek 

over de logische uitleglocaties die in de nota worden genoemd voort te zetten. Daarbij kan 

worden meegenomen dat de opgave voor Zwolle en Apeldoorn de komende maanden 30 

concreter zal worden ingevuld en die voor Heerde misschien ook. Bij het CDA proeft de 

wethouder dat die fractie tevreden is over het huidige tempo, maar dat ze zich ook 

afvraagt of de gemeente klaar is om de opgave voor de jaren na 2030 in te vullen. 

Datzelfde proeft hij bij de PvdA. Hij proefde het ook in het korte debat op 13 juli 2020. Het 

lijkt hem goed om de bespreking daarover op een later moment voort te zetten.  35 

 

De voorzitter is het daarmee eens. Hij constateert dat er ook suggesties voor de 

agendacommissie voorbijkomen. Die commissie voert echter uit wat is afgesproken. De 

afspraak is dat in de commissievergaderingen eerst de raadsvoorstellen worden behandeld 

en daarna de discussienota’s. Uiteraard is het mogelijk om die afspraak nog eens tegen 40 

het licht te houden. De voorzitter stelt voor de bespreking voor dit moment af te ronden 

en de agendacommissie te vragen de tweede termijn voor een volgende vergadering te 

noteren. Desgewenst kan het college in de tussentijd met aanvullende informatie komen.  

De heer Volkers doet de suggestie om de agendacommissie te vragen de discussienota bij 

wijze van uitzondering een keer vooraan op de agenda te zetten. Dan hoeft het protocol 45 

niet te worden gewijzigd.  

Mevrouw Landman noemt de mogelijkheid van een bespreking in een themaraad.  

Wethouder Meijer vindt dat het aan de raad is om te bepalen hoe snel het onderwerp weer 

in bespreking moet komen. Hij zou het wel fijn vinden als het kan wachten tot er een 

nieuwe wethouder is en als die wethouder even de tijd kan krijgen om zich in te werken. 50 

Dan kan het gesprek op een goede manier worden gevoerd en is er ook voldoende tijd 

voor een goede ambtelijke inbreng.  

De voorzitter vraagt of de wethouder een indicatie kan geven van het moment waarop de 

bespreking wat het college betreft kan worden voortgezet.  

Wethouder Meijer denkt aan juni. Als de commissie dat te laat vindt, moet zij dat 55 

aangeven.  
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De heer Horst wil graag dat het in ieder geval voor de zomer gebeurt. Hij gunt het college 

de tijd. Wel wil hij graag dat er voor de tweede ronde een nieuwe versie van de 

discussienota ligt, waarin de ideeën en opvattingen die nu naar voren zijn gebracht, zijn 

meegenomen.  

Mevrouw Landman wijst erop dat juni een drukke vergadermaand is, met volle agenda’s. 5 

Ze hecht eraan dat voor dit onderwerp een aparte vergadering wordt belegd, een 

themaraad of een extra commissievergadering.  

De voorzitter wil nog graag de mening van de burgemeester horen. 

Burgemeester Wiggers kan volledig instemmen met wat over de procedure gezegd is.  

 10 

Conclusie: De bespreking van het onderwerp wordt uiterlijk in juni voortgezet in een 

tweede termijn.  

 

Slot Ruimte 

 15 

13. Rondvraag Ruimte 

Ook deze rondvraag wordt schriftelijk afgehandeld.  

[Aanvulling op het verslag. De volgende rondvraagpunten zijn aangeleverd: 
Fractie D66/GL  

1. Planning RES  20 
De fractie maakt zich ongerust over de wijze waarop de RES van de grond komt. We maken 

ons zorgen over de betrokkenheid van inwoners en ook de raadsleden in dit proces. Daarbij 
komt dat er steeds meer vragen verschijnen m.b.t. gezondheid in relatie tot  windturbines. 
Maar ook een goede  ruimtelijke invulling van zonneparken en windturbines is in ons 
dichtbevolkte land waar ook andere ruimteclaims een rol spelen als woningbouw, 25 
verduurzaming van de landbouw, waterberging, natuurontwikkeling enz; van essentieel 
belang. Er dient een brede belangen afweging gemaakt te worden met de verschillende 
doelgroepen, inwoners en bestuurders en dit kost tijd. Wij zien daarom graag een planning 

van de RES 1.0 ook in relatie tot de omgevingsvisie. Wanneer kunnen we die verwachten? 
En hoe gaat de betrokkenheid van de raad en inwoners verder gestalte krijgen? Er worden 30 
ateliers gehouden hoe worden mensen op de hoogte gebracht en hoe krijgt dit vorm? 
Kortom graag uitleg over het vervolg proces. 

 
2. Geluidswal A50 

Rijkswaterstaat heeft een publicatie geplaatst in de Schaapskooi over de aanleg van een 35 
gedeeltelijke geluidswal A50 gemeente Heerde. Dit plan veroorzaakt veel onrust bij de  
bewoners aan de westkant van de A50 in Heerde (Bakhuisbos). Zij vrezen door de 
gedeeltelijke plaatsing voor een geluidsfuik met grote gevolgen voor de bewoners aan de 
westkant van de A50. De inwoners  zijn nu bezig met het voorbereiden van bezwaarschriften 
en dringen bij Rijkswaterstaat aan op een volledige, doorgetrokken geluidswal. 40 
Vragen:  

1. Ondersteunt het college de zienswijze van deze inwoners?  
2. Kunnen wij een toelichting op de plannen krijgen?  
3. Hoe verhoudt dit zich met Toekomstvisie en de gevoerde toekomstgesprekken met de 

inwoners uit deze strook? 45 
 
Beantwoording: 
 

Ad 1.  
De zienswijzen van de bewoners kennen wij niet. Wellicht dat ze nog in voorbereiding zijn. 50 
Immers, zienswijzen kunnen nog tot 25 februari a.s. bij Rijkswaterstaat worden ingediend. 
Nadat de inhoud van de zienswijzen ons bekend is, neemt het college in overweging op 

welke wijze wij de zienswijzen van de bewoners (kunnen) ondersteunen of anderszins 
inhoudelijk op het saneringsplan reageren. Wij houden u hiervan op de hoogte. 
Ad 2. 55 
Het plan van Rijkswaterstaat is openbaar en te raadplegen via de link: 
https://www.bureausaneringverkeerslawaai.nl/rijksinfrastructuur/bekendmakingen/vaststelli
ng-saneringsplannen-rijkswegen/oost-nederland-2/ 
Ad 3. 
Beide trajecten moeten los van elkaar worden gezien. Het ene traject (omgevingsvisie 60 
gemeente Heerde) gaat namelijk om het opstellen van een strategische lange termijn visie 

voor de fysieke leefomgeving voor onze gemeente. Het betreft dus visievorming vanuit de 

https://www.bureausaneringverkeerslawaai.nl/rijksinfrastructuur/bekendmakingen/vaststelling-saneringsplannen-rijkswegen/oost-nederland-2/
https://www.bureausaneringverkeerslawaai.nl/rijksinfrastructuur/bekendmakingen/vaststelling-saneringsplannen-rijkswegen/oost-nederland-2/
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gemeentelijke bevoegdheid. Het andere traject is gericht op de uitvoering vanuit de 
bevoegdheid van het rijk. Rijkswaterstaat werkt namelijk vanuit het Meerjarenprogramma 

Geluidsanering (MJPG) aan de geluidshinder van rijkswegen bij woningen. Ook langs de A50 

in onze gemeente. 
Het klopt dat tijdens het participatietraject voor de omgevingsvisie (toekomstgesprekken 5 
met inwoners) geluidshinder veroorzaakt door de A50 onderwerp van gesprek is geweest. Op 
dit moment wordt onderzocht in hoeverre en op welke wijze dit onderwerp een plek krijgt in 
onze omgevingsvisie. 
 

Fractie PvdA 10 
Pump track 
Onlangs is er een initiatief ingediend bij de gemeente m.b.t. een Pump Track. Dit is door 2 jongeren 
ingediend. Graag worden wij op de hoogte gehouden als raad over de voortgang en status van dit 
initiatief. Wij vinden dit een mooi initiatief dat verdient dat er serieus en goed naar de haalbaarheid 
gekeken wordt. 15 

 

14. Sluiting 

De voorzitter bedankt alle deelnemers aan de vergadering voor hun geduld en wenst hun 

verder nog een fijne avond. Hij sluit de vergadering om 23.06 uur.  


